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Besluitenlijst College van B&W openbaar 

Datum 12-02-2019 

Tijd 9:15 - 11:00 

Locatie B&W kamer 

Voorzitter A.J. Gerritsen 

Aanwezig A.J. Gerritsen, burgemeester, F.W. Van Ardenne, secretaris, A. Maathuis, 

E.J.F.M. Van Mierlo, J.M. Van Rees, A.L. Langius, wethouders, B. Van Heerde, 

communicatie en G.J. Vleerbos, beleidscoördinatie 

  

A 

 

ALGEMEEN 

A.1 

 

Vaststelling besluitenlijst d.d. 5 februari 2019 

De besluitenlijst van B&W d.d. 5 februari 2019, vast te stellen. 

 

A.2 

 

Raadsvergaderingen en politiek beraad 

B 

 

HAMERSTUKKEN 

B.1.1 

 

Schriftelijke vragen door PVA over de Participatiewet (1906848) 

Toelichting voor de openbare besluitenlijst: 

Vanuit de PVA raadsfractie zijn er op 21 januari 2019 schriftelijk vragen 

gesteld over de uitvoering van de Participatiewet. In een brief geeft het college 

van burgemeester en wethouders antwoord op deze vragen. 

 

Besluit 

1. De vragen van de PVA raadsfractie met bijgevoegde brief (UIT- 85939) te 

beantwoorden. 

2. De brief met antwoorden ter kennisgeving van de overige raadsfracties in 

iBabs te plaatsen. 

 

B.1.2 

 

Vertegenwoordiging AVA Twence bv (1906838) 

Toelichting voor de openbare besluitenlijst: 

De gemeente Almelo is aandeelhouder in Twence bv.  Door de toenemende 

complexiteit van de omgeving waarin Twence opereert is samen met de 

gemeente Oldenzaal onderzocht op welke wijze het aandeelhouderschap 

Twence geprofessionaliseerd kan worden. 

 

Besluit 

1. De burgemeester besluit: Dhr. A.R. Bresters, tot wederopzegging te 

machtigen, om de gemeente Almelo in de Algemene Vergadering van 

Aandeelhouders van Twence bv te vertegenwoordigen. 

2. De burgemeester besluit: De verleende machtigingen aan de wethouders 

A.L. Langius en A. Maathuis, om de gemeente Almelo in de AVA van Twence te 

vertegenwoordigen, in te trekken. 
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3. De raad door middel van bijgaande raadsinformatiebrief te informeren over 

dit besluit. 

  

C 

 

BESPREEKPUNTEN 

C.0.1 

 

Ontwikkeling Dahliaschool (1906820) 

Toelichting voor de openbare besluitenlijst: 

In oktober 2018 heeft het college besloten de voormalige Dahliaschool aan de 

Dahliastraat 9 marktconform onderhands te verkopen. Volgend hierop besluit 

het college een overeenkomst te sluiten met de initiatiefnemer waarin de 

voorwaarden voor de verkoop en herontwikkeling worden vastgelegd. 

 

Besluit 

1. De overeenkomst (INT-66475) waarin de voorwaarden voor de 

herontwikkeling en verkoop van het pand gelegen aan de Dahliastraat 9 zijn 

opgenomen aan te gaan. 

  

C.1 

 

C.1.1 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

2019-

01-29 

SANEREN EN INNOVEREN 

 

Duurzaam VMBO in Almelo (1906666) 

Toelichting voor de openbare besluitenlijst: 

De vier schoolbesturen voor voortgezet onderwijs in Almelo hebben de 

gemeente gevraagd de intentie uit te spreken om gezamenlijk met hen een 

onderzoek te doen.  

Dit onderzoek richt zich op de mogelijkheden voor een verdere inhoudelijke en 

fysieke samenwerking tussen de vier schoolbesturen voor het VMBO in Almelo. 

Het college heeft wethouder Langius gemachtigd om hiervoor een 

intentieverklaring met deze vier schoolbesturen te ondertekenen. De raad 

wordt geïnformeerd via een raadsbrief. 

 

Besluit 

1. Kennis te nemen van de inhoud van de ambities van de schoolbesturen zoals 

verwoord in hun notitie  “Duurzaam VMBO in Almelo”. 

2. Kennis te nemen van de intentieverklaring; 

3. De burgemeester besluit: wethouder Langius te machtigen om namens de 

gemeente Almelo de intentieverklaring te ondertekenen; 

4. De gemeenteraad te infomeren via bijgevoegde raadsbrief. 

 

C.2 

 

 

 

 

 

TRANSFORMATIE WERK EN ZORG 
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C.2.1 

 

Plafond dienstencheques bereikt (1906856) 

Toelichting voor de openbare besluitenlijst: 

Om werkgelegenheid te behouden heeft het Rijk in 2015 de regeling 

Huishoudelijke Hulp Toelage in het leven geroepen. Deze werd toegekend 

onder de voorwaarde dat deze gebruikt werd om werkgelegenheid te 

behouden en inwoners zelf meebetaalden aan de inzet van huishoudelijke 

hulp. Eind 2015 heeft het Rijk besloten de voorwaarden te versoepelen en niet 

langer de verplichte bijdrage van inwoners te eisen. In 2017 hebben wij 

daarom ons beleid ten aanzien van de dienstencheques geëvalueerd. Naar 

aanleiding van deze evaluatie heeft de raad in januari 2018 besloten de 

dienstencheques uitsluitend voor de doelgroep mantelzorgers in stand te 

houden en hiervoor een taakstellend budget van €120.000 per jaar 

beschikbaar te stellen. Wegens het succes van de regeling en de gestegen 

uurtarieven voor huishoudelijke ondersteuning wordt dit plafond naar 

verwachting rond mei 2019 bereikt. Om binnen budget te blijven hebben wij 

daarom de contracten voor 2019 per 1 mei a.s. beëindigd. De raad wordt 

hierover bij raadsbrief geïnformeerd.  

 

Besluit 

1. Kennis te nemen van:  

a. de prognose voor de dienstencheques en;  

b. de beëindiging van het contract voor 2019 per 1 mei 2019; 

2. Voorstellen over de dienstencheques voor de periode 2020 en daarna in de 

perspectiefnota aan de raad ter besluitvorming voor te leggen. 

3. De raad hierover te informeren met de bijgaande raadsbrief. 

 

C.2.2 

 

Doorontwikkeling Soweco (1906860) 

Toelichting voor de openbare besluitenlijst: 

Begin 2018 is het proces van doorontwikkeling Soweco gestart. Onderdeel van 

dit proces is de ontvlechting van de GR en de NV (de deconsolidatie). Het 

dagelijks bestuur van de GR Soweco wenst de gemeenteraden inzicht te geven 

in de ontwikkelingen. Het college zendt een brief van het DB door aan de 

gemeenteraad. 

 

Besluit 

1. Bijgaande brief van het Dagelijks Bestuur van Soweco (Intern - 66659) door 

te geleiden naar de gemeenteraad. 

  

C.3 BINNENSTAD MET HERWONNEN IDENTITEIT 

C.4 HOOFDTAAKVELD 

C4.1 Bestuur en ondersteuning 

C4.2 Veiligheid 

C4.3 Verkeer en vervoer 
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C4.4 

 

Economie 

C4.4.1 

 

Aanpassing Gemeenschappelijke Regeling RBT (1906828) 

Toelichting voor de openbare besluitenlijst: 

De gemeente Almelo is naast de provincie Overijssel en de gemeenten 

Hengelo, Borne en Enschede één van de partners in het samenwerkingsverband 

Regionaal Bedrijventerrein Twente. Het college besluit in te stemmen met de 

gewijzigde gemeenschappelijke regeling en de raad voor te stellen ermee in te 

stemmen de gemeenschappelijke regeling van het Regionaal Bedrijventerrein 

Twente te wijzigen in een collegeregeling. Daarmee wordt voldaan aan de 

gewijzigde bepalingen in de Wet Gemeenschappelijke regelingen (WGR). 

 

Besluit 

Gelet op artikel 26 van de gemeenschappelijke regeling Regionaal 

Bedrijventerrein Twente (RBT): 

1. in te stemmen met de gewijzigde gemeenschappelijke regeling van het 

Regionaal Bedrijventerrein Twente. 

2. de raad voor te stellen in te stemmen met de wijziging van de 

gemeenschappelijke regeling van het Regionaal Bedrijventerrein Twente in 

een collegeregeling. 

 

C4.4.2 

 

Verruiming binnenhavens Twentekanaal (1906693) 

Toelichting voor de openbare besluitenlijst: 

Aansluitend op het door het Rijk bevaarbaar maken van de Twentekanalen voor 

Scheepvaartklasse Va (schepen tot 110 meter lengte en 2,8 meter diepgang), 

worden ook de Twentse havens aangepast voor de grotere schepen. De 

gemeenteraad heeft hiervoor in de meerjarenbegroting 2019 middelen 

beschikbaar gesteld. In Almelo gaat het om aanpassing van de Buitenhaven en 

de koppen van de insteekhavens. De werkzaamheden betreffen het verdiepen 

van de vaargeul, versterken van de kanaalwanden/kades en aanpassing van de 

havenhoofden. In totaal is met het project in Almelo 3,9 mln. euro gemoeid, 

waarvan 1,2 mln. subsidie die in het voorjaar van 2018 door de EU is 

toegekend. Met het beschikbaar stellen van een projectkrediet worden de 

middelen voor het project zeker gesteld. 

 

Besluit 

1.De raad voor te stellen: 

 

1. Voor de Almelose scope van het project verruiming Twentekanalen een 

projectkrediet ter beschikking te stellen ter grootte van 3,9 mln. Euro; 

2. Dit krediet te dekken uit de a. door de raad hiertoe bij begroting 2019 

beschikbaar gestelde middelen ad. 2,7 mln. euro en b. de reeds toegezegde 

CEF subsidie van de Europese Unie ad. 1,2 mln. Euro; 



 

 

Pagina 5 

 

3. Ten behoeve van het project, in lijn met de subsidievoorwaarden, maar in 

afwijking van het treasury statuut projectfinanciering ad. € 3.450.233,- aan te 

trekken op de kapitaalmarkt; 

4. Met de projectpartners; gemeente Hengelo, Provincie Overijssel, 

Rijkswaterstaat KNI en Roumaat Enschede bijgevoegd Consortium Agreement 

af te sluiten waarin de onderlinge administratieve verantwoordelijkheden zijn 

vastgelegd; 

 

2. De Burgemeester verleent machtiging aan de portefeuillehouder EZ tot het 

ondertekenen van het Consortium Agreement. 

 

C4.5 Onderwijs 

C4.6 

 

Sport, cultuur en recreatie 

C4.6.1 

 

Schriftelijke vragen inzake Nashville-verklaring (1906816) 

Toelichting voor de openbare besluitenlijst: 

De fracties van Leefbaar Almelo. GroenLinks, SP en PvdA hebben op 8 januari 

2019 schriftelijke vragen gesteld over de Nashville-verklaring. Deze fracties 

vinden dit een anti-homopamflet en een ontkenning van het bestaan van een 

fundamenteel grondrecht voor vele duizenden LHBTI’ers. Het pamflet, aldus de 

fracties, is een stap terug in de tijd en doet bij hen de zorg groeien over wat 

het effect zal zijn op/in de samenleving. 

 

Besluit 

1. De vragen van de fracties Leefbaar Almelo, GroenLinks, SP en PvdA met 

uitgaande brief (UIT 85725) te beantwoorden 

2. De brief ter kennisneming voor de overige fracties op iBabs te plaatsen. 

 

C4.7 

 

Sociaal domein 

C4.7.1 

 

Wijziging individuele inkomenstoeslag en individuele studietoeslag (1806690) 

Toelichting voor de openbare besluitenlijst: 

Burgemeester en wethouders stellen de raad voor om als onderdeel van de 

her-prioriteringen binnen het minimabeleid de individuele inkomenstoeslag te 

verlagen en de referteperiode te verlengen. Daarmee wordt een drempel, om 

werk te aanvaarden door uitkeringsgerechtigden, verminderd. 

Daarnaast wordt voorgesteld de individuele studietoeslag juist te verhogen om 

daarmee het studeren van jongeren met arbeidsbeperkingen beter te 

ondersteunen. Zij kunnen daardoor mogelijk in de toekomst beter in hun eigen 

onderhoud voorzien. 
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Besluit 

De raad voor te stellen: 

1. de individuele inkomenstoeslag voor echtparen, alleenstaande ouders en 

alleenstaanden respectievelijk te verlagen naar € 115, -, € 105, - en € 80, - 

per jaar en de referteperiode te verlengen naar 60 maanden; 

2. de individuele studietoeslag te verhogen naar € 600, - per halfjaar; 

3. daartoe de “Verordening individuele inkomenstoeslag en individuele 

studietoeslag gemeente Almelo 2019” vast te stellen. 

 

C4.7.2 

 

Stand van zaken Motie Effecten van subsidies in het sociaal domein (1906875) 

Toelichting voor de openbare besluitenlijst: 

Bij de begrotingsbehandeling is de motie “Betrekken van de effecten van 

wettelijke en aanvullende uitvoeringstaken van maatschappelijke partners, in 

het bijzonder de GGD Twente, Veilig Thuis Twente en Avedan, bij de 

bezuinigingsopgave” door de raad unaniem aangenomen. Het college 

informeert de raad schriftelijk over de stand van zaken met betrekking tot de 

aanpak en uitvoering van deze motie 

 

Besluit 

1. De raad te informeren over de stand van zaken met betrekking tot de 

aanpak en uitvoering van motie “Betrekken van de effecten van wettelijke en 

aanvullende uitvoeringstaken van maatschappelijke partners, in het bijzonder 

de GGD Twente, Veilig Thuis Twente en Avedan, bij de bezuinigingsopgave” 

door middel van bijgevoegde raadsbrief (Raad 1905337). 

2. Deze Raadsbrief (Raad 1905337) op iBabs te plaatsen. 

 

C4.8 Volksgezondheid en milieu 

C4.9 

 

Volkshuisvesting, ruimtelijke ordening en stedelijke vernieuwing 

C4.9.1 

 

Ontwikkeling Gravenloo (1906857) 

Toelichting voor de openbare besluitenlijst: 

Door de fractie D66 zijn enkele vragen gesteld over de ontwikkeling van 

Gravenloo. Het college besluit conform de uitgaande brief te antwoorden en 

deze ter informatie aan de overige fracties via het digitale vergadersysteem 

iBabs te verstrekken. 

 

Besluit 

1. De vragen van de fractie D66 ( INK- 89217) conform de uitgaande brief 

(UIT- 860050) te beantwoorden. 

2. Ter informatie aan de overige raadsfracties de uitgaande brief in iBabs te 

plaatsen. 

 

 

C4.9.2 Ontwerpbestemmingsplan Groeneveldsweg 8 (1906814) 
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 Toelichting voor de openbare besluitenlijst: 

Op 13 maart 2018 is besloten om in principe medewerking te verlenen aan het 

initiatief om op het perceel Groeneveldsweg 8 een nieuwe ontwikkeling 

mogelijk te maken, te weten: de sloop van alle gebouwen op het betreffende 

perceel (KI-station van 899 m2/5700 m3, boerderij van 1350 m3 en de 

bijgebouwen van 290 m2), het opdelen van het perceel van 3,2 ha in twee 

bouwkavels van 2,5 ha en 0,4 ha en de bouw van twee woningen met 

bijgebouwen onder voorwaarde van een ruimtelijke kwaliteitsslag. Het 

ontwerpbestemmingsplan Groeneveldsweg 8 is een uitwerking van dit 

principebesluit. Wij hebben besloten het ontwerpbestemmingsplan ter inzage 

te leggen. 

 

Besluit 

1. Op het perceel Groeneveldsweg 8, ter vervanging van de bestaande 

opstallen, twee woningen toe te staan waarvan één woning een maximale 

inhoud mag hebben van 2000 m3 en bijgebouwen tot maximaal 650 m2 en 

één woning een inhoud van maximaal 1250 m3 en bijgebouwen tot 250 m2. 

2. Het ontwerpbestemmingsplan "Groeneveldsweg 8"(NL.IMRO.0141.00077-

BP21) gedurende zes weken ter inzage te leggen. 

3. De raad te informeren middels bijgaande raadsbrief. 

 

C4.9.3 

 

Ontwikkeling Hoitinklocatie Bornerbroek (1906813) 

Toelichting voor de openbare besluitenlijst: 

Door de eigenaar van de voormalige Hoitinklocatie in Bornerbroek is in 

samenwerking met Wessels Rijssen een plan ontwikkeld voor bebouwing op 

deze locatie. De ontwikkeling voorziet in een herontwikkeling van een 

braakliggend terrein naar een woongebied met 10 grondgebonden woningen 

en 16 appartementen. Het college besluit in te stemmen met de ontwikkeling, 

een overeenkomst aan te gaan en de procedure voor realisatie te starten. 

 

Besluit 

1. In te stemmen met de ontwikkeling van 10 grondgebonden woningen en 16 

appartementen op de voormalige Hoitinklocatie in Bornerbroek zoals op de in 

de bijlage kaart INT- 66376 is aangegeven. 

2. De in de bijlage aangegeven overeenkomst INT-66383 te sluiten. 

3. De procedure van de wijziging van het bestemmingsplan voor de realisatie 

van de hiervoor genoemde ontwikkeling te starten. 

  

  

Aldus vastgesteld in de vergadering van Burgemeester en Wethouders d.d. 19 februari 2019 

de secretaris,      de burgemeester,  
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BenW -  1906848  
   

         Raadsvergadering:  

         Registratienummer: 

 

 

Naam: S. Beltman 

Datum: 25 januari 2019 

Team/teamonderdeel: SL Advies/AD/A 

Telefoonnummer: 541804 

 

 

Collegevoorstel  
 

Onderwerp Schriftelijke vragen door PVA over de 

Participatiewet 

Advies 

Is er een uiterste behandeldatum? 

Hamerstuk 

Ja, 12 februari 2019 

Portefeuillehouder A. Maathuis 

Openbaar  Openbaar 

Raadsvoorstel of raadsbrief n.v.t. 

 

Toelichting voor de openbare besluitenlijst: 
Vanuit de PVA raadsfractie zijn er op 21 januari 2019 schriftelijk vragen gesteld over de uitvoering van 

de Participatiewet. In een brief geeft het college van burgemeester en wethouders antwoord op deze 

vragen. 

 

Voorgesteld besluit 
1. De vragen van de PVA raadsfractie met bijgevoegde brief (UIT- 85939) te beantwoorden. 

2. De brief met antwoorden ter kennisgeving van de overige raadsfracties in iBabs te plaatsen. 

 

 

Inleiding 
Op 21 oktober 2019 zijn er, nadat dat op 23 oktober 2018 eerder te hebben gedaan, vanuit de PVA 

raadsfractie schriftelijk vragen gesteld over de uitvoering van de Participatiewet.  

 

Beoogd effect 
De vragen van de PVA raadsfractie te beantwoorden. 

 

 

Argumenten voor 
Om haar controlerende taak uit te voeren heeft de gemeenteraad informatie nodig. Het beantwoorden 

van vragen van raadsfracties komt hieraan tegemoet. 

 

 

Kanttekeningen 
N.v.t. 

 
Alternatieven 
N.v.t. 

 
Kosten, opbrengsten, dekking en preventief toezicht 
N.v.t. 
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Uitvoering 
Na het besluit de antwoordbrief aan de PVA raadsfractie te sturen en ter kennisname van de overige 

raadsfracties in iBabs te plaatsen. 

 

Bijlagen 
Inkomende brief (INK - 89630) 

Antwoordbrief (UIT- 85939) 
 

 

----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- --------- 

Procesinformatie 

 

Intern overleg 
De beantwoording van de vragen is besproken en afgestemd binnen het MT van het sociale domein. 

 

Afstemming met portefeuillehouder 

De beantwoording is aan de portefeuillehouder voorgelegd. 

 

Directie-advies 

B&W voorstel standaard. 

 

Communicatie over het besluit 
Reguliere persconferentie. 



1 B1.1 UIT (85939) Schriftelijke vragen over de Participatiewet.pdf 

 

 

 

 

 

 

 

 

Aan de raadsfractie PVA ter  

attentie van de heer H. de Olde 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

Uw brief Uw kenmerk Ons kenmerk Datum 

21 januari 2019  UIT - 1985939 12 februari 2019 

Bijlage(n) Doorkiesnummer Behandeld door Zaaknummer 

 0546-54 11 11 S. Beltman DCS - 1963327 

 

Onderwerp 

Schriftelijke vragen over de Participatiewet 
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UIT - 1985939 

Postadres: 

Gemeente Almelo 

Postbus 5100 

7600 GC  Almelo 

 

Bezoekadres: 

Haven Zuidzijde 30 

7607 EW Almelo 

 

telefoon: (0546) 54 11 11 

e-mail:    gemeente@almelo.nl 

internet:  www.almelo.nl 

 

BTWnr. 

NL 0015 84 108 B 01 

Bank: BNG Bank, Den Haag 

         NL56 BNGH 028 50 00 187 

         BIC Code: BNGHNL2G 

Geachte heer de Olde, 

 

Op 21 januari 2019 stelde u negen vragen over de Participatiewet. In deze brief beantwoorden 

wij uw vragen. 

  

1.  Is men van mening dat een WWB uitkering een luxe is en dat mensen met zo’n uitkering te lui 

en ongemotiveerd zijn om een betaalde betrekking te zoeken? 

 

Nee, wij zien een uitkering op grond van de Participatiewet als een voorziening waar alleen 

inwoners die het echt nodig hebben, in principe tijdelijk, gebruik van kunnen maken. 

 

2.  Zijn de medewerkers die belast zijn met de uitvoering van de Participatiewet wel kundig 

opgeleid en gespecialiseerd in dit complexe vakgebied? 

 

Iedere medewerker die een onderdeel van de Participatiewet uitvoert, of het nu gaat om het 

berekenen van de hoogte van een uitkering, het onderzoeken van fraude of het bemiddelen naar 

werk, heeft daarvoor een opleiding gevolgd. De kennis wordt op peil gehouden door cursussen, 

vak-bijeenkomsten en interne themabijeenkomsten.  

 

3.  Worden er door de medewerkers voldoende contacten onderhouden met bedrijven en wordt 

er daadwerkelijk acquisitie gepleegd of werkt men simpelweg UWV bestanden af? 

 

Wij houden intensief contact met bedrijven. Op het Werkplein is daarvoor een zogenaamd 

Werkgeversservicepunt ingericht. Daarin wordt samengewerkt door de accountmanagers van het 

UWV en de verschillende gemeenten. Contact met bedrijven is er niet alleen voor en bij het 

plaatsen van kandidaten maar ook nadien in zogenaamde nazorgtrajecten.  

 

4.   Is het gebruikelijk dat kandidaten jarenlang in de “wacht” worden gezet zonder enig initiatief 

vanuit het orgaan dat deze mensen moet begeleiden? 

 

Dat is niet gebruikelijk. Afhankelijk van de afstand tot de arbeidsmarkt krijgt iedere 

uitkeringsgerechtigde, zo veel als mogelijk is, de bij hem passende begeleiding.  
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Wel is het mogelijk dat een aantal uitkeringsgerechtigden, in de afgelopen periode van 

laagconjunctuur, niet actief vanuit het Werkplein is benaderd voor begeleiding naar werk, maar 

alleen vanuit eigen initiatief ondersteuning verkreeg. In veel gevallen verrichten deze mensen 

vrijwilligerswerk via Avedan of sociale activeringsactiviteiten via Soweco. 

Voor de zomer zal de raad worden gevraagd het nieuwe uitvoeringsprogramma Participatiewet 

2019-2022 vast te stellen. In dit programma zal de inzet van alle Participatie-instrumenten 

worden gericht op het maximaal aan het werk helpen van bijstandsgerechtigden en ondersteunen 

van mensen met een arbeidsbeperking. Dit betekent ook een heroverweging van de inzet van 

huidige instrumenten. 

  

5.   Wordt er wel degelijk gekeken naar opleidingsniveau en werkervaring van de kandidaten en 

dat men hierbij zoekt naar een passende functie? 

 

Dat is zeker het geval. Dit omdat de kandidaat en ook de samenleving het meest gebaat zijn bij 

een zo duurzaam mogelijke uitstroom uit de uitkering. 

 

6.   Is het gebruikelijk dat er slechts 7 part time medewerkers werkzaam zijn op het complexe 

gebied van het adequaat plaatsen van mensen met een arbeidshandicap op de arbeidsmarkt en 

dat de arbeidskosten hiervoor zo hoog zijn? 

 

Ongeveer 4,45 fte op het Werkplein wordt momenteel speciaal ingezet voor de begeleiding van 

mensen met een arbeidsbeperking. De kosten voor de inzet van deze medewerkers wijken niet af 

van die voor de overige medewerkers bij het Werkplein. Het is echter niet zo dat alleen deze 

medewerkers zich hier mee bezig houden. Ook via inkoop, van capaciteit en specialisatie, bij 

externe organisaties worden inwoners met een arbeidshandicap geplaatst en begeleid bij werk.  

 

7.   Bestaat er een degelijk plan van aanpak om mensen te begeleiden naar een passende 

werkplek of gaat men verder met weinig effectieve trajecten zoals “arbeidsactivatie” of 

“competentie-onderzoeken”? 

 

Er is sprake van een gestructureerde aanpak, waarin afhankelijk van de mogelijkheden en situatie 

van de uitkeringsgerechtigde de best passende onderzoeken of activiteiten worden ingezet.  

 

8.   Worden mensen vanuit een WWB situatie “gedwongen” om te gaan werken voor bedrijven 

die momenteel kampen met een personeelstekort maar waar men geen enkele opleiding voor 

heeft genoten? 

 

Van dwang is geen sprake. Echter wanneer een uitkeringsgerechtigde geen belemmeringen heeft 

en er vacatures, die hij aan kan, voorhanden zijn, dan zal hij al de mogelijkheden om aan het werk 

te gaan moeten benutten. De uitkering is dan immers niet voor hem bedoeld. Doet hij dat niet, 

dan zal hij op zijn uitkering worden gekort. Dat kan in sommige gevallen worden ervaren als 

dwang. Hierbij moet echter ook worden bedacht dat het gemakkelijker is vanuit werk de meest 

passende baan te krijgen dan vanuit een uitkeringssituatie. 

 

9.   Is men bereid om vanuit de gemeente Almelo mensen om te scholen voor zogenaamde 

krapteberoepen? 

 

Onze inzet is dat wij met het aanbieden van omscholing en cursussen willen investeren in 

inwoners, voor wie dat de snelste weg naar een duurzame betaalde baan is, wanneer zich 

nieuwe kansen op de arbeidsmarkt voordoen. 

 

Hoogachtend, 

Burgemeester en wethouders van Almelo, 

de secretaris,    de burgemeester, 
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         Raadsvergadering:  

         Registratienummer: 

 

 

Naam: E. Leppink 

Datum: 31 januari 2019 

Team/teamonderdeel: CCA Concerncontrol en Advies 

Telefoonnummer: 8119  

 

 

Collegevoorstel  
 

Onderwerp Vertegenwoordiging AVA Twence bv 

Advies 

Is er een uiterste behandeldatum? 

Hamerstuk 

Ja, 12 februari 2019 

Portefeuillehouder A.L. Langius 

Openbaar  Openbaar 

Raadsvoorstel of raadsbrief Raadsbrief 

 

Toelichting voor de openbare besluitenlijst: 
De gemeente Almelo is aandeelhouder in Twence bv.  Door de toenemende complexiteit van de 

omgeving waarin Twence opereert is samen met de gemeente Oldenzaal onderzocht op welke wijze het 

aandeelhouderschap Twence geprofessionaliseerd kan worden.  

 

Voorgesteld besluit 
1. De burgemeester besluit: Dhr. A.R. Bresters, tot wederopzegging te machtigen, om de 

gemeente Almelo in de Algemene Vergadering van Aandeelhouders van Twence bv te 

vertegenwoordigen.  

2. De burgemeester besluit: De verleende machtigingen aan de wethouders A.L. Langius en A. 

Maathuis, om de gemeente Almelo in de AVA van Twence te vertegenwoordigen, in te trekken.  

3. De raad door middel van bijgaande raadsinformatiebrief te informeren over dit besluit.  

 

Inleiding 
De gemeente Almelo is aandeelhouder in Twence bv.  Door de toenemende complexiteit van de 

omgeving waarin Twence opereert is samen met de gemeente Oldenzaal onderzocht op welke wijze het 

aandeelhouderschap Twence geprofessionaliseerd kan worden. 

 

Beoogd effect 
Professionalisering van het aandeelhouderschap Twence. 

 

Argumenten voor 
1.1 Professionalisering is wenselijk in verband met complexiteit van de omgeving van Twence  

Twence opereert in een omgeving die steeds complexer wordt. De afvalmarkt en energiemarkt 

waarin Twence opereert is volatiel en sterk aan volume- en prijsschommelingen onderhevig. 

Daarnaast is er sprake van een internationale component. Een deel van de aandeelhoudende 

gemeenten heeft recentelijk samenwerking gezocht met Duitse gemeenten (w.o. Münster), om 

het afval, door tussenkomst van Twence, over en weer, te verwerken. Daarnaast verwerkt de 

onderneming een behoorlijke hoerveelheid afval uit Groot-Brittannië en is op dit moment niet 

duidelijk welke gevolgen de Brexit, in welke vorm dan ook, heeft voor Twence. Voorts wordt 

afval uit het voormalig Oostblok verwerkt. De onderneming opereert aldus in een volledige 

commerciële, internationale (afval-)markt, waarover binnen de gemeentelijke organisatie 

onvoldoende kennis aanwezig is. 
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1.2 De huidige strategie van Twence vraagt om nadere professionalisering van de 

vertegenwoordiging in de AVA. 

Een meerderheid van de aandeelhouders heeft in de AVA van 20 april 2017 besloten Twence 

mede door te ontwikkelen tot duurzaamheidsbevorderaar. De bedrijfsactiviteiten van Twence 

richten zich al lang niet meer slechts op haar oorspronkelijk taak van afvalverwerking, maar 

omvatten steeds meer activiteiten op het gebied van duurzaamheid en energietransitie. Dit stelt 

andere eisen aan de onderneming en leidt tot nieuwe vraagstukken die zowel 

bedrijfseconomisch als strategisch van aard zijn. Deze vraagstukken zijn complex van aard en 

vragen om een gedegen inhoudelijke beoordeling en inschatting van de risico’s.  

 

De jaarlijkse investeringen variëren de komende jaren tot en met 2026 tussen de € 10 miljoen 

en  € 30 miljoen. De investeringen zijn gebaseerd op een gedetailleerd investeringsplan van de 

directie van Twence.  

 

De aandeelhouderswaarde voor de gemeente Almelo (11,18%) vertegenwoordigt een bedrag 

van meerdere miljoenen euro’s. De gemeente Almelo ontving in 2018 van Twence een dividend 

van € 341.000,--. In 2019 is een (incidenteel hoger) dividend van € 750.000,- geraamd.  

 

1.3 Twence en de aandeelhoudende gemeenten staan voor belangrijke strategische keuzes.  

 De onderneming Twence staat samen met haar eigenaren (aandeelhouders) voor een stevige en 

mooie uitdaging om binnen voornoemde complexe context, de juiste keuzes te maken als het 

gaat om duurzaamheid in relatie tot de winstgevendheid van de onderneming. In 2022 loopt 

bovendien het afvalleveringscontract van alle aandeelhoudende gemeenten met Twence af. De 

heroverweging van het al dan niet opnieuw aangaan van een afvalleveringscontract met 

Twence is in het licht van eerder beschreven complexiteit in de afval- en energiemarkt en de 

voorgenomen initiatieven in het kader van duurzaamheid eveneens een volgend complex 

vraagstuk, waarover de gemeente Almelo een standpunt zal moeten innemen. 

 

Binnen de gemeente Almelo is onvoldoende kennis en kunde aanwezig op het gebied van de 

energiemarkt, afvalmarkt, ondernemingsrecht, grensoverschrijdende publiek-publieke 

samenwerking en de beoordeling van “risicovolle” en “noodzakelijke’ investeringen in de 

energie- en afvalmarkt. 

 

1.4 Het beoogde mandaat geeft een impuls aan de professionalisering van het aandeelhouderschap.  

 Geadviseerd wordt dhr. A.R. Bresters namens de gemeente Almelo af te vaardigen in de AVA. 

De heer Bresters beschikt over specifieke kennis op het gebied van de afvalverwerking, de 

energiemarkt, duurzaamheid en ondernemingsrecht. Door de inzet van dhr. Bresters verwachten 

we dat er een belangrijke impuls gegeven wordt aan de professionalisering van het 

aandeelhouderschap Twence door de gemeenten Oldenzaal en Almelo en daarmede indirect ten 

behoeve van de overige aandeelhouders. 

 

Kanttekeningen 
1.1 Het college blijft verantwoordelijk voor de standpuntbepaling inzake onderwerpen in de AVA 

van Twence.  

Het college laat zich inhoudelijk ondersteunen en extern vertegenwoordigen in de AVA van 

Twence. Het college blijft echter zelf verantwoordelijk voor de standpuntbepaling inzake 

onderwerpen die in de AVA van Twence aan de orde komen. De gemandateerd 

vertegenwoordiger dient vervolgens het standpunt van het college uit te dragen. Indien nodig 

kan het mandaat door het college ingetrokken worden. 

 

2.1 Het college dient in voorkomende gevallen afzonderlijk te besluiten om een machtiging te 

verstrekken aan een ander persoon dan Dhr. Bresters. 

Indien Dhr. Bresters verhinderd is, zal een keuze gemaakt dienen te worden wie alsdan de 

gemeente Almelo in de AVA vertegenwoordigt. Dit vereist een afzonderlijk collegebesluit. 

Vooralsnog heeft de heer Bresters rekening gehouden met de data waarop de AVA plaats zal 

vinden (2x per jaar). 

 

Alternatieven 
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- Dhr. Bresters geen mandaat verlenen om de gemeente Almelo te vertegenwoordigen in de AVA 

van Twence.  

In dat geval blijft Dhr. Langius de gemeente Almelo vertegenwoordigen in de AVA.  

 
Kosten, opbrengsten, dekking en preventief toezicht 
De inzet van dhr. Bresters zal naar verwachting in 2019 maximaal € 19.000,-- bedragen. De kosten 

worden verdeeld tussen de gemeente Oldenzaal en de gemeente Almelo, naar rato van het aantal 

aandelen. De kosten voor de gemeente Almelo bedragen maximaal 69,5% van € 19.000 = € 13.200, 

en worden gedekt uit het budget voor advieskosten in het kader van bestuursondersteuning (104151-

4380). 

 
Uitvoering 
De heer Bresters zal ten behoeve van iedere AVA Twence op basis van de agenda een inhoudelijke 

annotatie ten behoeve van het college voorbereiden. Deze wordt intern zowel ambtelijk als bestuurlijk 

(weth. Langius) voorbesproken. Na bespreking van de annotatie in het college van B&W zal dhr. 

Bresters de bevindingen/standpunten van de gemeente Almelo in de AVA, namens de gemeente 

Almelo, uitdragen. 

 

Dhr. Bresters zal tevens zitting nemen in de ambtelijke voorbereidingsgroep Twence.  

 

Bijlagen 
- Burgemeestersbesluit machtiging (INT-66478) 

- Concept raadsinformatiebrief (RAAD-5311) 

 

----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- --------- 

 

Procesinformatie 

 

Intern overleg 
Het voorstel is afgestemd met de concerncontroller. 

 

Afstemming met portefeuillehouder 

Het voorstel is afgestemd met de verantwoordelijk portefeuillehouder en de burgemeester en is akkoord 

bevonden. 

 

Directie-advies 

 

B&W voorstel standaard 

 

Communicatie over het besluit 
Regulier. De raad wordt via bijgaande raadsinformatiebrief geïnformeerd. De aandeelhoudende 

gemeenten van Twence, de directie van Twence en Vuilverwerkingsbedrijf Noord Groningen zullen door 

de huidige vertegenwoordiger in de AVA per mail geïnformeerd worden.  
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Aan de raad van de gemeente Almelo 

 

Doorkiesnummer Behandeld door Datum 

 E. Leppink 12 februari 2019 

Onderwerp 

Vertegenwoordiging AVA Twence 
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Postadres: 

Gemeente Almelo 

Postbus 5100 

7600 GC  Almelo 

 

 

Gemeente Almelo 

 

Geachte raadsleden,  

 

 

Op 4 april 2017 heeft u als raad besloten om de aandelen Twence te vervreemden. Het college heeft 

zich vanaf dat moment ingespannen om de aandelen te vervreemden. Nu blijkt dat vervreemding niet 

binnen afzienbare termijn zal kunnen plaatsvinden en het gegeven dat Twence opereert in een 

complexe omgeving, hebben wij samen met de gemeente Oldenzaal onderzocht op welke wijze wij ons 

aandeelhouderschap een kwaliteitsimpuls kunnen geven. 

Op 12 februari 2019 heeft het college het besluit genomen om ons aandeelhouderschap in Twence te 

professionaliseren en dhr. Bresters namens de gemeente Almelo af te vaardigen in de Algemene 

Vergadering van Aandeelhouders Twence. Het college van Oldenzaal heeft een zelfde besluit genomen 

voor Oldenzaal. 

 

Complexiteit energie- afvalmarkt. 

Aanleiding tot deze professionalisering is de complexiteit van de omgeving waarin Twence opereert. 

Die omgeving wordt steeds complexer. De afval- en energiemarkt waarin Twence opereert is volatiel en 

sterk aan volume- en prijsschommelingen onderhevig. Daarnaast is er sprake van een sterk 

internationale component. De onderneming verwerkt een behoorlijke hoeveelheid afval uit Groot 

Brittannië en het is op dit moment niet duidelijk welke gevolgen de Brexit, in welke vorm dan ook, voor 

Twence heeft. Daarnaast heeft een deel van de aandeelhoudende gemeenten recentelijk samenwerking 

gezocht met Münster om het afval, door tussenkomst van Twence, over en weer voor elkaar te 

verwerken. De onderneming opereert aldus in een volledig commerciële internationale (afval-)markt 

waarover binnen de gemeentelijke organisatie onvoldoende kennis en ervaring aanwezig is. 

 

Duurzaamheidsbevorderaar en investeringsnoodzaak 

Op 20 april 2017 is in de AVA van Twence besloten Twence door te ontwikkelen tot 

duurzaamheidbevorderaar. De bedrijfsactiviteiten van Twence richten zich al lang niet meer slechts op 

de oorspronkelijke taak van afvalverwerking, maar omvatten steeds meer activiteiten op het gebied van 

duurzaamheid energielevering en de energietransitie. Dit stelt andere eisen aan de onderneming en leidt 

tot nieuwe vraagstukken die zowel bedrijfseconomisch als strategisch van aard zijn. De directie van 

Twence heeft in haar investeringsplan aangegeven dat zij verwacht jaarlijks tot en met 2026 tussen de 

10 en 30 miljoen aan noodzakelijke investeringen te moeten doen. De vraagstukken zijn complex van 

aard en vragen om een gedegen inhoudelijke beoordeling en inschatting van risico’s. 

 

Twence en de aandeelhouders staan voor belangrijke strategische keuzes. 

Twence staat samen met haar eigenaren (aandeelhoudende gemeenten) voor een stevige en mooie 

uitdaging om binnen de voornoemde complexe context, de juiste keuzes te maken als het gaat om 

duurzaamheid in relatie tot winstgevendheid van de onderneming. Bovendien loopt in 2022 het 

afvalleveringscontract van alle aandeelhoudende gemeenten met Twence af. Het al dan niet opnieuw 

aangaan van een afvalleveringscontract met Twence is in het licht van eerder beschreven complexiteit 

in de afval- en energiemarkt en voorgenomen initiatieven in het kader van duurzaamheid eveneens een 

volgend complex vraagstuk, waarover de aandeelhoudende gemeenten en dus ook Almelo een 

standpunt zal moeten innemen.  
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Binnen de gemeente Almelo is onvoldoende kennis en kunde aanwezig op het gebied van de 

energiemarkt, afvalmarkt, ondernemingsrecht, grensoverschrijdende publiek-publieke samenwerking en 

de beoordeling van al dan niet noodzakelijke “risicovolle” investeringen door Twence in de afval- en 

energiemarkt. 

 

Wij zijn van mening dat wij door het afvaardigen van dhr. Bresters namens de gemeente Almelo, samen 

met de gemeente Oldenzaal, een belangrijke impuls kunnen geven aan de professionalisering van ons 

aandeelhouderschap in Twence. De heer Bresters beschikt over specifieke kennis en ervaring op het 

gebied van afvalverwerking, de energiemarkt, duurzaamheid en ondernemingsrecht. De heer Bresters 

zal alleen de door ons college geaccordeerde standpunten tijdens de AVA inbrengen. 

 

Vertrouwend u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd, 

 

 

 

 

Hoogachtend, 

Burgemeester en Wethouders van Almelo, 

de secretaris,  de burgemeester,  

 

 

 

F.W. van Ardenne  A.J. Gerritsen 



1 C0.1 BW (6820) Ontwikkeling Dahliaschool.pdf 

 

 

Pagina 1 van 2 

BenW -  1906820  
   

         Raadsvergadering:  

         Registratienummer: 

 

 

Naam: A.J. Reekers 

Datum: 15 januari 2019 

Team/teamonderdeel: SE Vastgoed en Exploitatie/* 

Telefoonnummer: 541289 

 

 

Collegevoorstel  
 

Onderwerp Ontwikkeling Dahliaschool  

Advies 

Is er een uiterste behandeldatum? 

Bespreekstuk 

 

Hoofdopgave  

Portefeuillehouder A.L. Langius 

Openbaar  Openbaar 

Raadsvoorstel of raadsbrief n.v.t. 

 

Toelichting voor de openbare besluitenlijst: 
In oktober 2018 heeft het college besloten de voormalige Dahliaschool aan de Dahliastraat 9 

marktconform onderhands te verkopen. Volgend hierop besluit het college een overeenkomst te sluiten 

met de initiatiefnemer waarin de voorwaarden voor de verkoop en herontwikkeling worden vastgelegd.  

 

Voorgesteld besluit 
1. De overeenkomst (INT-66475) waarin de voorwaarden voor de herontwikkeling en verkoop van 

het pand gelegen aan de Dahliastraat 9 zijn opgenomen aan te gaan. 

  

Inleiding 
In oktober 2018 heeft uw college besloten (BW 1806564) de voormalige Dahliaschool aan de 

Dahliastraat 9 marktconform onderhands te verkopen. Volgend op dit besluit zijn de voorwaarden 

waaronder de verkoop en herontwikkeling van het pand kan plaatsvinden met de koper 

overeengekomen en in een overeenkomst vastgelegd. Uw college wordt voorgesteld om de 

overeenkomst aan te gaan.  

 

Beoogd effect 
Afstoten en herontwikkeling van gemeentelijk vastgoed. 

 

Argumenten voor 
1. In de overeenkomst worden de rechten en plichten voor de herontwikkeling vastgelegd. 

De transformatie van het voormalige schoolgebouw wordt beperkt tot maximaal 8 inpandige 

grondgebonden huurwoningen. De gemeente legt 20 parkeerplaatsen aan, waarvan er 18 zullen 

zijn gelegen op de gemeentegronden c.q. openbaarheid. Uiterlijk 12 maanden na een 

onherroepelijke omgevingsvergunning moet het plan gerealiseerd zijn waarbij ter nakoming 

hiervan een bankgarantie ter hoogte van € 20.000,-- aan de gemeente moet worden overlegd. 

 

2. De gemeentelijk te maken kosten worden door de overeenkomst gedekt.  

Alle kosten, verband houdende met de koop, herontwikkeling en realisatie van het registergoed, 

ook de kosten die door de gemeente worden gemaakt in het kader van dit project, zijn voor 

rekening van de ontwikkelaar. Uitgangspunt is dat ontwikkelaar voor eigen rekening en risico 

het gehele project ter hand neemt. De Gemeente vervult -naast verkopende partij te zijn- enkel 

een faciliterende, en (publiekrechtelijk) toetsende en kaderstellende  rol. 



Pagina 2 van 2 

BenW -  1906820 

 

 

Kanttekeningen 
1. Met de onderhandse verkoop wordt niet aan meerdere partijen de gelegenheid geboden om dit 

pand aan te kopen. 

In het eerder genoemde besluit is aangegeven dat de onderhandse verkoop een afronding is van 

een langdurig overleg met de koper/initiatiefnemer.  

 

Alternatieven 
Geen overeenkomst te sluiten. 

 

Kosten, opbrengsten, dekking en preventief toezicht 
Zoals in het besluit tot verkoop is aangegeven wordt het pand overgedragen voor een koopprijs van 

€ 210.000,--. De kosten van herinrichting van de parkeerplaatsen zijnde € 12.500,-- worden door de 

initiatiefnemer gedragen.  

  

Uitvoering 
Na het besluit zal de verkoop notarieel worden afgerond. 

  

Bijlagen 
- Overeenkomst     INT 66475 

- Verkooptekening   INT 66493 

- Schetsontwerp    INT 66404 

- Parkeren   INT 66399 

----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- --------- 

Procesinformatie 

 

Intern overleg 
De overeenkomst is besproken met de betrokken teams. 

  

Afstemming met portefeuillehouder 

De portefeuillehouder heeft ingestemd met het voorstel   

 

Directie-advies 

B&W voorstel standaard 

 

Communicatie over het besluit 
Regulier 
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         Raadsvergadering:  

         Registratienummer: 

 

 

Naam: H.J. Koopman 

Datum: 26 oktober 2018 

Team/teamonderdeel: SL Advies/ H.Koopman 

Telefoonnummer: 541980 

 

 

Collegevoorstel  
 

Onderwerp Duurzaam VMBO in Almelo 

Advies 

Is er een uiterste behandeldatum? 

Bespreekstuk 

Ja,  29 januari 2019 

Hoofdopgave Saneren en innoveren  

Portefeuillehouder A.L. Langius 

Openbaar  Openbaar met embargo tot 12 februari 2019 

Raadsvoorstel of raadsbrief Raadsbrief 

 

Toelichting voor de openbare besluitenlijst: 
De vier schoolbesturen voor voortgezet onderwijs in Almelo hebben de gemeente gevraagd de intentie 

uit te spreken om gezamenlijk met hen een onderzoek te doen. Dit onderzoek richt zich op de 

mogelijkheden voor een verdere inhoudelijke en fysieke samenwerking tussen de vier schoolbesturen 

voor het VMBO in Almelo. Het college heeft wethouder Langius gemachtigd om hiervoor een 

intentieverklaring met deze vier schoolbesturen te ondertekenen. De raad wordt geïnformeerd via een 

raadsbrief. 

 

Voorgesteld besluit 
1. Kennis te nemen van de inhoud van de ambities van de schoolbesturen zoals verwoord in hun 

notitie  “Duurzaam VMBO in Almelo”. 

2. Kennis te nemen van de intentieverklaring; 

3. De burgemeester besluit: wethouder Langius te machtigen om namens de gemeente Almelo de 

intentieverklaring te ondertekenen; 

4. De gemeenteraad te infomeren via bijgevoegde raadsbrief. 

 

Inleiding 
 

De scholengemeenschappen: 

 Pius / Canisius  

 Noordik          

 Erasmus 

 Zône  (Zône is de nieuwe naam van het bestuur van het Agrarisch onderwijs) 

bieden in Almelo VMBO1-onderwijs aan op 4 locaties, verspreid over de stad. 

 

Binnen hun vier locaties bieden zij diverse onderwijsprofielen aan. Deels overlappen die elkaar. 

In Almelo maakt c.a. 55% van de leerlingen gebruik van één van deze VMBO-scholen. De scholen 

worden ook bezocht door leerlingen uit de buurgemeenten.  

 

Als gevolg van diverse ontwikkelingen binnen het (voortgezet)onderwijs zijn de vier besturen meer en 

meer met elkaar gaan samenwerken. Naast de ontwikkelingen binnen Passend Onderwijs en een andere 
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wijze van bekostigen, worden zij geconfronteerd met demografische ontwikkelingen waardoor het 

aantal leerlingen, naar verwachting, in de toekomst zal afnemen. 

De vier schoolbesturen hebben een plan opgeteld “Duurzaam VMBO” waarbij ze streven naar meer 

inhoudelijke samenwerking met elkaar en met de gemeente. Een belangrijke voorwaarde daarbij is de 

huisvesting van deze VMBO-scholen. De schoolbesturen streven naar een gezamenlijke huisvesting in 

een zogenaamde campus-model. Niet in één gebouw, maar gebouwelijk in elkaars nabijheid. 

 

De gemeente heeft als lokale overheid de wettelijke zorgplicht voor het ruimtelijk faciliteren van de 

onderwijs. De raad heeft hiervoor een verordening “onderwijshuisvesting” vastgesteld waar 

schoolbesturen een beroep op kunnen doen voor bekostiging van de huisvesting. De gemeente heeft 

hiermee een centrale rol bij de huisvesting van deze VMBO-scholen. 

 

Gesprekken gevoerd 

De bestuurders van twee VMBO-scholen hebben in juli 2018 een gesprek aangevraagd met de 

wethouder onderwijs. Namens de andere twee bestuurders hebben zij een korte toelichting gegeven op 

hun plannen. Daarbij zijn zij naast de inhoudelijke argumentatie ook ingegaan op de gebouwelijke 

situatie en daarbij gerefereerd aan de rol van de gemeente als lokale overheid. 

 

In oktober 2018 heeft er een vervolg-gesprek plaatsgevonden met de vier bestuurders. De plannen 

waren verder uitgewerkt in een notitie. Tijdens het overleg werd een uitgebreide toelichting gegeven 

over de aanleiding voor hun plannen en over de meerwaarde van de uitwerking daarvan voor de 

inwoners van Almelo. 

Kritische variabele bij het welslagen van hun plannen is de onderwijshuisvesting. 

 

Drie scenario’s 

Uitgangspunt voor de vier schoolbesturen: VMBO-onderwijs geven in de onmiddellijke nabijheid van 

elkaar. 

Er zijn daarbij drie scenario’s denkbaar die alle drie op haalbaarheid moeten worden onderzocht. 

1. Huisvesting van de huidige VMBO voorzieningen in de Aalderinkshoek. 

Momenteel zijn daar de VMBO-locaties van het Noordik en Pius gehuisvest in één gebouw. De 

locaties van Zône en Erasmus zouden dan verplaatst moeten worden. 

2. Huisvesting van de huidige VMBO-locaties aan de Bornerbroeksestraat. 

Momenteel is daar het VMBO van Zône gehuisvest. De overige drie scholen voor VMBO zouden 

hier naar toe moeten verhuizen. 

3. Dóórdecentralisatie van de wettelijke taak voor de onderwijshuisvesting naar de schoolbesturen. 

Wettelijk is dit mogelijk en wordt door een aantal gemeenten in Nederland ook toegepast.  

Schoolbesturen krijgen hierdoor meer beleidsruimte om zelf invulling te geven aan hun 

huisvesting. Aan een dergelijke regeling zitten voor- en nadelen voor zowel schoolbesturen als 

gemeente. Voorgesteld wordt om via een Quick-scan een eerste indruk van de haalbaarheid te 

onderzoeken. 

 

Intentie 

Tijdens de gesprekken is geconstateerd dat de plannen van de vier schoolbesturen ook van meerwaarde 

kunnen zijn voor de realisatie van de strategische doelstellingen die de gemeente. De onderlinge 

inhoudelijk samenwerking biedt kansen en sluit aan bij maatschappelijke ontwikkelingen. Het kan de 

basis leggen voor een duurzaam aanbod van VMBO-onderwijs in Almelo. Daarnaast biedt het 

mogelijkheden om aansluiting te zoeken met de uitvoering van de decentralisaties op het gebied van 

WMO, Participatiewet en Jeugdwet. En dat is in belang van ouders, kinderen en de gemeente als lokale 

overheid.  

 

Schoolbesturen bespreken momenteel hun plannen intern met hun Raden van Toezicht en met de 

geledingen binnen hun scholen ( o.a. de Medezeggenschapsraad). 

Om de onderlinge samenwerking meer gestalte te geven willen de schoolbesturen komen tot een 

intentieverklaring waarbij ze ook de gemeente i.c. het college willen betrekken. 

 

De intentie is om te komen tot een onderzoek om na te gaan of de ambities van de schoolbesturen 

haalbaar zijn en of er een passend huisvesting daarbij mogelijk is. Duidelijk is geworden dat de 

huisvesting een belangrijke variabele is bij het welslagen van de plannen van de schoolbesturen. Een 

onderzoek naar de haalbaarheid van de eerder genoemde scenario’s is daarbij noodzakelijk. 
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Uiteraard zijn schoolbesturen zich er van bewust dat het college gebonden is aan de door de raad 

vastgestelde verordening “onderwijshuisvesting” en de budgettaire ruimte binnen de 

gemeentebegroting. In dat kader heeft de gemeente Almelo geen wettelijke verantwoordelijkheid voor 

het huisvesten van Zône (voormalige AOC). Dit bestuur is daar autonoom in. 

 

Het onderzoek zal zich onder andere richten op de onderwijskundige ontwikkelingen binnen het VMBO 

maar ook de wijze waarop de gemeente in de toekomst wil omgaan met de haar toebedeelde rol bij de 

onderwijshuisvesting. Op welke wijze kunnen de gemeentelijke doelstellingen en die van het onderwijs 

elkaar beïnvloeden tot een gezamenlijke meerwaarde. Daarnaast zal aansluiting gezocht gaan worden 

met het bedrijfsleven en met MBO-instellingen (ROC’s ) om te komen tot passende 

doorstroommogelijkheden naar werk. 

Doordecentralisatie (scenario 3) zal als onderdeel van de intentieverklaring worden opgenomen om hier 

een kort onderzoek (Quick-scan) op haalbaarheid naar te doen.  

 

Beoogd effect 
Komen tot een (eind)conclusie of vervolgstappen richting de ambities van de schoolbesturen in relatie 

met de gemeente haalbaar zijn. 

  

Argumenten voor 

 
1.1 Inhoudelijjke samenwerking is altijd goed. 

Het VMBO-onderwijs heeft een nieuwe impuls nodig. De minister stuurt dit aan via o.a. het opstellen 

van nieuwe uitstroomprofielen. De bekostiging van het VMBO-onderwijs wordt vereenvoudigd waarbij 

schoolbesturen voorzien dat zij minder middelen gaan krijgen. Een aantal uitstroomprofielen zou 

daardoor kunnen verdwijnen en dat is slecht voor leerlingen. En ook slecht voor de gemeente Almelo 

die graag wil zien dat zo veel mogelijk jonge mensen een juiste opleiding kunnen kiezen binnen haar 

gemeentegrenzen. 

Onderlinge samenwerking met goede afspraken kan inspelen op deze ontwikkelingen. De doelgroep 

VMBO-leerlingen verdient het om een passend onderwijs te kunnen kiezen dat aansluit bij “de praktijk” 

en dat aansluiting geeft op vervolg-onderwijs bij bijv. een ROC. Deze ambitie hebben de schoolbesturen 

uitgesproken. Tot slot zal de samenwerking zich richten op het bedrijfsleven en de aansluiting met de 

arbeidsmarkt. 

 

2.1 De intentieverklaring geeft richting aan een haalbaarheidsonderzoek. 

De intentieverklaring is de onderlegger voor een verder haalbaarheidsonderzoek. Schoolbesturen 

hechten eraan om dit via een intentieverklaring wat meer vorm en inhoud te geven. 

Dit onderzoek zal zich enerzijds richten op de haalbaarheid van de onderlinge samenwerking tussen de 

vier scholen voor VMBO onderling en anderzijds op de inhoudelijke samenwerking met de gemeente 

Almelo. Anderzijds zal het onderzoek uitsluitsel moeten geven op de haalbaarheid van de drie 

genoemde scenario’s over de onderwijshuisvesting. 

Door het ondertekenen van de intentieverklaring geeft het college ook een bestuurlijke opdracht aan de 

ambtelijke organisatie om te participeren in een haalbaarheidsonderzoek. 

 

3.1 De wethouder kan ondertekenen vanuit zijn rol als bestuurlijk betrokkene. 

De burgemeester kan de wethouder onderwijs machtigen om de intentieverklaring te ondertekenen. De 

wethouder is de gesprekpartner in het vervolg van het haalbaarheidsonderzoek en kan het college op 

gezette tijden informeren over het verloop van het onderzoek. De intentieverklaring is wel een mooie 

promotie voor de rol van zowel de schoolbesturen als de gemeente i.c. het college bij de toekomst van 

het VMBO-onderwijs in Almelo. 

 

4.1 De raad wordt in een vroeg stadium betrokken en meegenomen.in dit proces. 

De raadsbrief geeft de raad inzicht in de plannen en in de vervolgstappen. Vervolgstappen waar de raad 

in de toekomst mogelijk een rol in zal gaan spelen. 

 

Kanttekeningen 

 
1.1 De inhoudelijke verwachtingen kunnen te hoog gespannen zijn. 
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Het onderzoek moet namelijk leiden tot een gezamenlijk actieplan waar alle schoolbesturen achter 

moeten staan. Dat geldt zowel onderwijskundig als financieel. Daarnaast moet de financiële 

onderbouwing van de drie genoemde scenario’s haalbaar zijn. 

 

 

2.1 Een haalbaarheidsonderzoek kan ook gedaan worden zonder een intentieverklaring. 

Schoolbesturen mogen de gemeente aanspreken als lokale overheid, verantwoordelijk voor o.a. 

huisvesting, jeugd-, werkgelegenheids- en WMO-beleid.  

 

4.1 De verwachtingen voor de centrale (campus)huisvesting zijn hoog gespannen. 

Kritische variabele is de medewerking van de gemeente voor de bijdragen aan de (her) huisvesting 

van de VMBO-scholen. Dit moet wél passen binnen de verordening onderwijshuisvesting en binnen 

de financiële kaders van de gemeente. 

 
Alternatieven 
De gemeente kan afzien van het mede-ondertekenen van de intentieverklaring. De samenwerking met 

de schoolbesturen en participatie in het traject zijn dan meer vrijblijvend. Hierdoor kan de kwaliteit van 

het proces en het eindproduct te lijden hebben. 

 
Kosten, opbrengsten, dekking en preventief toezicht 
Ambtelijke inzet wordt gedekt vanuit de beschikbare beleidsadviescapaciteit.  

 
Uitvoering 

1. Ondertekening van de intentieverklaring op 11 februari 2019. 

2. Onderzoek in opdracht van de schoolbesturen start in maart 2019. 

 

Bijlagen 
1. Startdocument Duurzaam VMBO (INT 66007) 

2. Intentieverklaring (INT 66005) 

3. Raadsbrief (Raad 5254) 

 

 

----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- --------- 

Procesinformatie 

 

Intern overleg 
Er heeft afstemming plaatsgevonden met de teammanager Advies. 

 

Afstemming met portefeuillehouder 

Portefeuillehouder is akkoord. 

 

Directie-advies 

n.v.t. 

 

B&W voorstel standaard 

 

Communicatie over het besluit 
1. Via de raadsbrief 

2. Via plaatsing van dit besluit in openbaar iBabs (na het aflopen van het embargo) 



1 C1.1 RB (5254) Duurzaam VMBO in Almelo.pdf 

 

 

 

Raadsbrief ter informatie 
 

 

 

 

 

Aan de raad van de gemeente Almelo 

 

Doorkiesnummer Behandeld door Datum 

541980 H.J. Koopman 12 februari 2019 

Onderwerp 

Duurzaam VMBO 
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Postadres: 

Gemeente Almelo 

Postbus 5100 

7600 GC  Almelo 

 

 

Gemeente Almelo 

 

Geachte raadsleden,  

 

Vier schoolbesturen voor voortgezet onderwijs in Almelo hebben de gemeente gevraagd de intentie uit 

te spreken om gezamenlijk met hen een onderzoek te willen doen. Dit onderzoek richt zich op de 

mogelijkheden voor een verdere inhoudelijke en fysieke samenwerking tussen de vier schoolbesturen 

voor het VMBO in Almelo. 

 

Maatschappelijke en onderwijskundige ontwikkelingen  

De scholengemeenschappen: 

 Pius / Canisius  

 Noordik          

 Erasmus 

 Zône  (Zône is de nieuwe naam van het bestuur van het Agrarisch onderwijs) 

bieden in Almelo VMBO1-onderwijs aan op vier locaties, verspreid over de stad. 

 

Binnen hun vier locaties bieden zij diverse onderwijsprofielen aan. Deels overlappen die elkaar. 

In Almelo maakt c.a. 55 % van de leerlingen gebruik van één van deze VMBO-scholen. De scholen 

worden ook bezocht door leerlingen uit de buurgemeenten.  

 

Als gevolg van diverse ontwikkelingen binnen het (voortgezet)onderwijs zijn de vier besturen meer en 

meer met elkaar gaan samenwerken. Naast de ontwikkelingen binnen Passend Onderwijs en een andere 

wijze van bekostigen, worden zij geconfronteerd met demografische ontwikkelingen waardoor het 

aantal leerlingen, naar verwachting, in de toekomst zal afnemen. 

 

De vier schoolbesturen hebben een plan opgeteld “Duurzaam VMBO” waarbij ze streven naar meer 

inhoudelijke samenwerking met elkaar en met de gemeente. Een belangrijke voorwaarde daarbij is de 

huisvesting van deze VMBO-scholen. De schoolbesturen streven naar een gezamenlijke huisvesting in 

een zogenaamde campus-model. Niet in één gebouw, maar gebouwelijk in elkaars nabijheid. 

 

De gemeente heeft als lokale overheid de wettelijke zorgplicht voor het ruimtelijk faciliteren van de 

onderwijs. De raad heeft hiervoor een verordening “onderwijshuisvesting” vastgesteld waar 

schoolbesturen een beroep op kunnen doen voor bekostiging van de huisvesting. De gemeente heeft 

hiermee een centrale rol bij de huisvesting van drie van de vier VMBO-scholen. In dat kader heeft de 

gemeente Almelo geen wettelijke verantwoordelijkheid voor het huisvesten van Zône (voormalige 

AOC). Dit bestuur is daar autonoom in. 

 

Meerwaarde 

De plannen van de vier schoolbesturen kunnen van meerwaarde zijn voor de realisatie van de 

strategische doelstellingen die de gemeente. De inhoudelijk samenwerking biedt kansen en sluit aan bij 

maatschappelijke ontwikkelingen. Het kan de basis leggen voor een duurzaam aanbod van VMBO-

onderwijs in Almelo. Daarnaast biedt het mogelijkheden om aansluiting te zoeken met de uitvoering van 

de decentralisaties op het gebied van WMO, Participatiewet en Jeugdwet. En dat is in belang van 
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ouders, kinderen en de gemeente als lokale overheid. Daarnaast zal aansluiting gezocht gaan worden 

met het bedrijfsleven en met MBO-instellingen (ROC’s ) om te komen tot passende(r) 

doorstroommogelijkheden naar werk. 

 

Het VMBO-onderwijs in Nederland heeft een nieuwe impuls nodig. De minister stuurt dit aan via o.a. 

het opstellen van nieuwe uitstroomprofielen. De bekostiging van het VMBO-onderwijs wordt echter 

vereenvoudigd waarbij schoolbesturen voorzien dat zij minder middelen gaan krijgen. Een aantal 

uitstroomprofielen zou daardoor kunnen verdwijnen en dat is slecht voor leerlingen. Maar ook slecht 

voor de gemeente Almelo die graag ziet dat zo veel mogelijk jonge mensen een juiste opleiding kunnen 

kiezen binnen haar gemeentegrenzen. 

Onderlinge samenwerking met goede afspraken kan inspelen op deze ontwikkelingen. De doelgroep 

VMBO-leerlingen verdient het om uit een passende onderwijsvorm te kunnen kiezen. Een aanbod dat 

aansluit bij “de praktijk” en dat aansluiting geeft op vervolg-onderwijs bij bijvoorbeeld een ROC. Deze 

ambities hebben de schoolbesturen uitgesproken in hun visiedocument. 

 

Intentie 

Schoolbesturen willen deze onderlinge samenwerking verder meer gestalte geven en gezamenlijk komen 

tot een intentieverklaring waarbij ze ook de gemeente i.c. het college willen betrekken. 

 

De intentie is om te komen tot een onderzoek om na te gaan of de ambities van de schoolbesturen 

haalbaar zijn en of er een passend huisvesting daarbij mogelijk is. Duidelijk is geworden dat de 

huisvesting een belangrijke variabele is bij het welslagen van de plannen van de schoolbesturen. Een 

onderzoek naar de haalbaarheid van het eerder genoemde campus-model is daarbij noodzakelijk. 

Uiteraard zijn de schoolbesturen zich er van bewust dat het college gebonden is aan de door de raad 

vastgestelde verordening “onderwijshuisvesting” en de budgettaire ruimte binnen de 

gemeentebegroting. In dat kader heeft de gemeente Almelo geen wettelijke verantwoordelijkheid voor 

het huisvesten van Zône (voormalige AOC). Dit bestuur is daar autonoom in. 

 

Het onderzoek zal zich onder andere richten op de onderwijskundige ontwikkelingen binnen het VMBO 

maar ook de wijze waarop de gemeente in de toekomst wil omgaan met de haar toebedeelde rol bij de 

onderwijshuisvesting. Daarnaast wordt gekeken op welke wijze de gemeentelijke doelstellingen en die 

van het onderwijs elkaar kunnen beïnvloeden tot een gezamenlijke meerwaarde. 

 

Op 11 februari 2019 heeft wethouder Langius namens de gemeente de intentieverklaring ondertekend. 

Wij houden u op de hoogte van de resultaten van het onderzoek. 

 

 

 

Hoogachtend, 

Burgemeester en Wethouders van Almelo, 

de secretaris,  de burgemeester,  

 

 

 

F.W. van Ardenne  A.J. Gerritsen 
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         Raadsvergadering:  

         Registratienummer: 

 

 

Naam: D. Otten 

Datum: 28 januari 2019 

Team/teamonderdeel: SL Advies 

Telefoonnummer: 541032 

 

 

Collegevoorstel  
 

Onderwerp Plafond dienstencheques bereikt 

Advies 

Is er een uiterste behandeldatum? 

Bespreekstuk 

Ja, 05 februari 2019 

Hoofdopgave Transformatie werk en zorg 

Portefeuillehouder E.J.F.M. van Mierlo 

Openbaar  Openbaar 

Raadsvoorstel of raadsbrief Raadsbrief 

 

Toelichting voor de openbare besluitenlijst: 
Om werkgelegenheid te behouden heeft het Rijk in 2015 de regeling Huishoudelijke Hulp Toelage in het 

leven geroepen. Deze werd toegekend onder de voorwaarde dat deze gebruikt werd om 

werkgelegenheid te behouden en inwoners zelf meebetaalden aan de inzet van huishoudelijke hulp. Eind 

2015 heeft het Rijk besloten de voorwaarden te versoepelen en niet langer de verplichte bijdrage van 

inwoners te eisen. In 2017 hebben wij daarom ons beleid ten aanzien van de dienstencheques 

geëvalueerd. Naar aanleiding van deze evaluatie heeft de raad in januari 2018 besloten de 

dienstencheques uitsluitend voor de doelgroep mantelzorgers in stand te houden en hiervoor een 

taakstellend budget van €120.000 per jaar beschikbaar te stellen. Wegens het succes van de regeling 

en de gestegen uurtarieven voor huishoudelijke ondersteuning wordt dit plafond naar verwachting rond 

mei 2019 bereikt. Om binnen budget te blijven hebben wij daarom de contracten voor 2019 per 1 mei 

a.s. beëindigd. De raad wordt hierover bij raadsbrief geïnformeerd.  

 

Voorgesteld besluit 
1. Kennis te nemen van:  

a. de prognose voor de dienstencheques en;  

b. de beëindiging van het contract voor 2019 per 1 mei 2019; 

2. Voorstellen over de dienstencheques voor de periode 2020 en daarna in de perspectiefnota aan 

de raad ter besluitvorming voor te leggen. 

3. De raad hierover te informeren met de bijgaande raadsbrief. 

 

 

Inleiding 
Bij de invoering van de Wmo 2015 heeft de Rijksoverheid een bezuiniging van 40% op de 

huishoudelijke ondersteuning doorgevoerd. De wettelijke taak voor gemeenten om inwoners te 

ondersteunen die vanwege een ziekte of beperking onvoldoende in staat zijn hun huis schoon te 

houden bleef gewoon van kracht. Inwoners van Almelo waarvoor dit geldt kunnen een beroep doen op 

de maatwerkvoorziening Huishoudelijke ondersteuning. 

 

Om werkgelegenheid te behouden heeft het Rijk de regeling Huishoudelijke Hulp Toelage in het leven 

geroepen. Wij hebben hiervoor in 2015 een aanvraag ingediend. De Huishoudelijke Hulp Toelage was 

aanvankelijk bedoeld als incidentele regeling voor de jaren 2015 en 2016 en stond los van de Wmo 

2015. De aanvraag werden toegekend onder de voorwaarden dat de toegekende middelen werden 

gebruikt om werkgelegenheid te behouden en inwoners zelf zouden meebetalen.  
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In Almelo hebben we ervoor gekozen om deze Huishoudelijke Hulp Toelage te gebruiken voor het 

opzetten van een systeem van dienstencheques. Hiermee konden inwoners tegen betaling van €5,- een 

uur huishoudelijke hulp inkopen. De gemeente legt het verschil bij tussen het daadwerkelijke uurtarief 

van een uur huishoudelijke hulp en de bijdrage van de klant. Dit verschil wordt door de aanbieders van 

de dienstencheque bij ons in rekening gebracht. Door deze regeling konden in Almelo 90 huishoudelijke 

medewerkers blijven werken.  

 

Eind 2015 heeft het Rijk besloten de voorwaarden voor de Huishoudelijke Hulp Toelage te versoepelen 

en niet langer de eigen bijdrage van inwoners verplicht te stellen. In 2016 is vervolgens besloten om de 

middelen voor de Huishoudelijke Hulp Toelage te verlagen en structureel toe te voegen aan de 

integratie-uitkering Wmo. In 2015 en 2016 ontvingen we een bedrag van € 973.000 per jaar. Voor de 

jaren 2017, 2018 en 2019 ontvingen we een bedrag van €280.000 per jaar via de integratie-uitkering 

Wmo.  

 

Het structureel toevoegen van de middelen voor de Huishoudelijke Hulp Toelage aan de integratie-

uitkering Wmo en het loslaten van de eisen met betrekking tot het creëren van extra werkgelegenheid 

gaf aanleiding om in 2017 ons beleid ten aanzien van de dienstencheques te evalueren. Naar aanleiding 

van deze evaluatie heeft de raad in januari 2018 besloten de dienstencheques uitsluitend voor de 

doelgroep mantelzorgers in stand te houden. De raad heeft hiervoor een taakstellend budget van 

maximaal €120.000 per jaar vastgesteld.  

 

Ongeveer 165 mantelzorgers maken gebruik van dienstencheques. Mantelzorgers die vanwege ziekte of 

beperking onvoldoende in staat zijn hun huis schoon te houden kunnen een beroep doen op de 

maatwerkvoorziening huishoudelijke ondersteuning.  

 

Beoogd effect 
Uitvoering geven aan het raadsbesluit van januari 2018 en binnen het door de raad vastgestelde 

taakstellend budget van € 120.000 te blijven. 

 

Argumenten voor 
 

1.1 Het beëindigen van het contract is conform raadsbesluit. 

Met de aanbieders van deze cheques hebben wij de afspraak dat zij gezamenlijk maximaal € 120.000 

mogen declareren bij de gemeente. Zij hebben echter alleen inzage in hun eigen facturen en weten niet 

wat de andere aanbieders al gefactureerd hebben. Wij monitoren het totaal. Wegens het succes van de 

regeling en de gestegen uurtarieven voor huishoudelijke ondersteuning (zie raadsbrief d.d. 11 december 

2018) wordt het budgetplafond naar verwachting rond mei 2019 bereikt. Om binnen het door de raad 

vastgestelde taakstellend budget te blijven hebben wij daarom de contracten voor 2019 per 1 mei a.s. 

beëindigd. 

 

2.1 Het is aan de raad om te besluiten over de toekomst van de dienstencheque voor mantelzorgers 

Zoals wij in het maatregelenplan 2019 voor het sociaal domein hebben vermeld, doen wij onderzoek 

naar de toekomst van de huishoudelijke ondersteuning en de wijze waarop wij deze de komende jaren 

willen vormgeven. Daarbij gaan wij ook in op het fenomeen dienstencheques. Eventuele voorstellen met 

financiële impact, bijvoorbeeld in het licht van onze financiële opgave in het sociaal domein, worden in 

de perspectiefnota aan de raad ter besluitvorming voorgelegd. 

 

 

Kanttekeningen 

 
1.1 Mantelzorgers worden mogelijk zwaarder belast 

Door het beëindigen van het contract worden mantelzorgers mogelijk zwaarder belast. Voor 

mantelzorgers die zelf vanwege een beperking of chronische psychische of psychosociale problemen 

huishoudelijke activiteiten onvoldoende kunnen uitvoeren blijft als vangnet echter de 

maatwerkvoorziening Huishoudelijke ondersteuning beschikbaar. 

 

Alternatieven 
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De eigen bijdrage voor aanschaf van de dienstencheque kan worden verhoogd waardoor de kosten voor 

de gemeente voor deze regeling afnemen. Om binnen het door de raad beschikbaar gestelde budget te 

blijven moet bij het huidige bestedingspatroon de bijdrage van de klant van € 5 worden verhoogd naar 

€ 20.  

 
Kosten, opbrengsten, dekking en preventief toezicht 
Op voorhand zijn de exacte effecten van het stopzetten van de dienstencheques lastig te voorspellen. 

De 165 mantelzorgers zullen door de afschaffing van de dienstencheque in eerste instantie zwaarder 

worden belast en mogelijk een beroep doen op de maatwerkvoorziening huishoudelijke ondersteuning. 

Wij schatten in dat maximaal 50% van de mantelzorgers die gebruik maakt van de dienstencheque zelf 

onvoldoende in staat is om huishoudelijke activiteiten uit te voeren. Voor deze groep mensen is er het 

vangnet in de vorm van de maatwerkvoorziening huishoudelijke ondersteuning. De kosten die wij zullen 

maken voor de inzet van de maatwerkvoorziening huishoudelijke ondersteuning voor 50% van deze 

mantelzorgers zijn echter lager dan de kosten voor voortzetting van de dienstencheque.  

 

Uitvoering 
 Voor 2019 geldt dat is gehandeld conform raadsbesluitvorming hierover. Alle stappen die nodig 

zijn om binnen budget te blijven zijn gezet. (contract met aanbieders is beëindigd en klanten 

zijn/worden geïnformeerd) 

 Voor 2020 en daarna geldt dat hierover nog besluitvorming door de raad dient plaats te vinden. 

Voorstellen ter besluitvorming zullen worden voorgelegd in de perspectiefnota.  

 

Bijlagen 
Raadsbrief ter informatie 

 

-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Procesinformatie 

 

Intern overleg 
Dit voorstel is afgestemd met het hoofd uitvoering sociaal domein, de proceseigenaar, Communicatie 

en Financiën.  

 

Afstemming met portefeuillehouder 

Dit voorstel en de raadsbrief is op 4 februari 2019 besproken met de portefeuillehouder. Hij is akkoord.  

 

Directie-advies 

B&W voorstel standaard 

 

Communicatie over het besluit 
Reguliere persconferentie. 
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Raadsbrief ter informatie 
 

 

 

 

 

Aan de raad van de gemeente Almelo 

 

Doorkiesnummer Behandeld door Datum 

541032 D. Otten 12 februari 2019 

Onderwerp 

dienstencheques 
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Postadres: 

Gemeente Almelo 

Postbus 5100 

7600 GC  Almelo 

 

 

Gemeente Almelo 

 

Geachte raadsleden,  

 

Bij de invoering van de Wmo 2015 heeft de Rijksoverheid een bezuiniging van 40% op de 

huishoudelijke ondersteuning doorgevoerd. De wettelijke taak voor gemeenten om inwoners te 

ondersteunen die vanwege een ziekte of beperking onvoldoende in staat zijn hun huis schoon te 

houden bleef gewoon van kracht. Inwoners van Almelo waarvoor dit geldt kunnen een beroep doen op 

de maatwerkvoorziening Huishoudelijke ondersteuning. 

 

Om werkgelegenheid te behouden heeft het Rijk de regeling Huishoudelijke Hulp Toelage in het leven 

geroepen. Wij hebben hiervoor in 2015 een aanvraag ingediend. De Huishoudelijke Hulp Toelage was 

aanvankelijk bedoeld als incidentele regeling voor de jaren 2015 en 2016 en stond los van de Wmo 

2015. De aanvraag werd toegekend onder de voorwaarden dat de toegekende middelen werden 

gebruikt om werkgelegenheid te behouden en inwoners zelf zouden meebetalen.  

 

In Almelo hebben we ervoor gekozen om deze Huishoudelijke Hulp Toelage te gebruiken voor het 

opzetten van een systeem van dienstencheques. Hiermee konden inwoners tegen betaling van €5,- een 

uur huishoudelijke hulp inkopen. De gemeente legt het verschil bij tussen het daadwerkelijke uurtarief 

van een uur huishoudelijke hulp en de bijdrage van de klant. Dit verschil wordt door de aanbieders van 

de dienstencheque bij ons in rekening gebracht. Door deze regeling konden in Almelo 90 huishoudelijke 

medewerkers blijven werken.  

 

Eind 2015 heeft het Rijk besloten de voorwaarden voor de Huishoudelijke Hulp Toelage te versoepelen 

en niet langer de eigen bijdrage van inwoners verplicht te stellen. In 2016 is vervolgens besloten om de 

middelen voor de Huishoudelijke Hulp Toelage te verlagen en structureel toe te voegen aan de 

integratie-uitkering Wmo. In 2015 en 2016 ontvingen we een bedrag van €973.000 per jaar. Voor de 

jaren 2017, 2018 en 2019 ontvingen we een bedrag van €280.000 per jaar via de integratie-uitkering 

Wmo.  

 

Het structureel toevoegen van de middelen voor de Huishoudelijke Hulp Toelage aan de integratie-

uitkering Wmo en het loslaten van de eisen met betrekking tot het creëren van extra werkgelegenheid 

gaf aanleiding om in 2017 ons beleid ten aanzien van de dienstencheques te evalueren. Naar aanleiding 

van deze evaluatie heeft de raad in januari 2018 besloten de dienstencheques uitsluitend voor de 

doelgroep mantelzorgers in stand te houden. De raad heeft hiervoor een taakstellend budget van 

maximaal €120.000 per jaar vastgesteld.  

 

Ongeveer 165 mantelzorgers maken gebruik van dienstencheques. Met de aanbieders van deze 

cheques hebben wij de afspraak dat zij gezamenlijk maximaal €120.000 mogen declareren bij de 

gemeente. Zij hebben echter alleen inzage in hun eigen facturen en weten niet wat de andere 

aanbieders al gefactureerd hebben. Wij monitoren het totaal. Wegens het succes van de regeling en de 

gestegen uurtarieven voor huishoudelijke ondersteuning (zie raadsbrief d.d. 11 december 2018) wordt 

het budgetplafond naar verwachting rond mei 2019 bereikt. Om binnen het door uw raad vastgestelde 

taakstellend budget te blijven hebben wij daarom de contracten voor 2019 per 1 mei a.s. beëindigd. 

Mantelzorgers die vanwege ziekte of beperking onvoldoende in staat zijn hun huis schoon te houden 

kunnen een beroep doen op de maatwerkvoorziening huishoudelijke ondersteuning.  
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Zoals wij in het maatregelenplan 2019 voor het sociaal domein hebben vermeld, doen wij onderzoek 

naar de toekomst van de huishoudelijke ondersteuning en de wijze waarop wij deze de komende jaren 

willen vormgeven. Daarbij gaan wij ook in op het fenomeen dienstencheques. Eventuele voorstellen met 

financiële impact, bijvoorbeeld in het licht van onze financiële opgave in het sociaal domein, worden u 

in de perspectiefnota gepresenteerd. 

 

 

Hoogachtend, 

Burgemeester en Wethouders van Almelo, 

de secretaris,  de burgemeester,  

 

 

 

F.W. van Ardenne  A.J. Gerritsen 



1 C2.2 BW (6860) Doorontwikkeling Soweco.pdf 

 

 

Pagina 1 van 2 

BenW -  1906860  
   

         Raadsvergadering:  

         Registratienummer: 

 

 

Naam: M. Hilberts 

Datum: 31 januari 2019 

Team/teamonderdeel: SL Strategie 

Telefoonnummer: 541531 

 

 

Collegevoorstel  
 

Onderwerp Doorontwikkeling Soweco 

Advies 

Is er een uiterste behandeldatum? 

Bespreekstuk 

Ja, 12 februari 2019 

Hoofdopgave Transformatie werk en zorg 

Portefeuillehouder Maathuis 

Openbaar  Openbaar 

Raadsvoorstel of raadsbrief Raadsbrief 

 

Toelichting voor de openbare besluitenlijst: 
 

Begin 2018 is het proces van doorontwikkeling Soweco gestart. Onderdeel van dit proces is de 

ontvlechting van de GR en de NV (de deconsolidatie). Het dagelijks bestuur van de GR Soweco wenst 

de gemeenteraden inzicht te geven in de ontwikkelingen. Het college zendt een brief van het DB door 

aan de gemeenteraad. 

 

 

Voorgesteld besluit 
 

1. Bijgaande brief van het Dagelijks Bestuur van Soweco (Intern - 66659) door te geleiden naar de 

gemeenteraad.  

 

Inleiding 
 

Het Algemeen bestuur van de GR Soweco heeft in maart 2017 besloten dat de GR en NV Soweco 

gesplitst worden (deconsolidatie en ontvoeging), dat de GR wordt afgebouwd en dat de NV wordt 

doorontwikkeld naar een zelfstandige Maatschappelijke Onderneming (MO). Vervolgens is besloten dat 

het vastgoed van de GR uiterlijk per 1-1-2021 is vervreemd en dat voor diezelfde datum alle ambtelijke 

dienstverbanden van de GR zijn overgedragen of beëindigd. De GR is per 1-1-2021 niet langer 

aandeelhouder van de NV. De aandelen zijn uiterlijk op die datum overdragen aan de gemeenten en/of 

andere nieuwe aandeelhouders. Kortom, de GR bestaat per 1-1-2021 alleen nog uit SW-personeel. 

Er is afgesproken dat de NV vanaf 2018 drie jaar de tijd krijgt om zich te bewijzen en om te groeien 

naar de zelfstandige onderneming en een marktpositie op te bouwen waarin de organisatie niet 

grotendeels afhankelijk is van gemeentelijke opdrachten. Tijdens deze periode committeren de 

gemeenten zich opdrachten te gunnen aan de NV. 

 

Begin 2018 is het proces van doorontwikkeling Soweco gestart. In de loop van 2018 is een nieuw 

dagelijks bestuur aangetreden. De raden worden via bijgevoegde raadsbrief door het dagelijks bestuur 

ingelicht over de ingezette weg en de vervolgstappen. 
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Beoogd effect 
Gemeenteraad informeren over ontwikkelingen bij Soweco. 

 

Argumenten voor 
 

1.1 Het dagelijks bestuur van Soweco wenst gemeenteraden nader te informeren.  

 

Na de gemeenteraadsverkiezingen is een nieuw dagelijks bestuur aangetreden. Het dagelijks bestuur wil 

de raden informeren over de stappen die in 2018 zijn gezet. 

 

1.2 Tijdpad rondom eerdere besluitvorming blijft gehandhaafd 

 

Het dagelijks bestuur gaat er van uit dat het oorspronkelijke tijdpad wordt gehaald. In 2019 wordt een 

voorkeursmodel nader uitgewerkt. Dit voorkeursmodel zal besproken worden met de gemeenteraden. In 

2020 wordt de uitvoering daarvan voorbereid en geïmplementeerd, waardoor deze dan, conform de 

eerdere aankondigingen over dit proces,  in 2021 van start kan gaan. De geplande afbouw van de GR 

gaat gedurende dit proces op de ingeslagen weg voort. 

 

Kanttekeningen 

 
1.1 Op inhoud is er weinig voortgang te melden. 

 

Op dit moment is er nog geen sprake van nieuwe besluitvorming. Omdat de leden van het dagelijks 

bestuur de raad betrokken blijven houden bij het proces wordt nu wel deze brief gestuurd. Momenteel 

wordt in opdracht van het DB een onderzoek uitgevoerd. De oplevering wordt medio februari verwacht.  

 

Alternatieven 
Het alternatief is geen informatie met de raad te delen en geen brief te sturen.  

 
Kosten, opbrengsten, dekking en preventief toezicht 
Dit besluit heeft geen financiële gevolgen. 

 
Uitvoering 
 

Het jaar 2019 wordt door het dagelijks bestuur benut voor uitwerking en besluitvorming op hoofdlijnen. 

Uiterlijk in het derde kwartaal wil het dagelijks bestuur een keuze maken voor het definitieve 

uitvoeringsmodel. Na overleg in het algemeen bestuur en met de raad van commissarissen zal de raad 

hiervan op de hoogte worden gebracht.   

 

Bijlagen 
Brief van het DB aan de raden van de deelnemende gemeenten (INT66659) 

----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- --------- 

Procesinformatie 

 

Intern overleg 
 

Afstemming met portefeuillehouder 

De portefeuillehouder stemt in met de inhoud van dit voorstel. 

 

 

B&W voorstel standaard 

 

Communicatie over het besluit 
Regulier. 
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~SOWECO 

Aan de raden van de 

bij de GR aangesloten gemeenten 

Onderwerp: doorontwikkeling SOWECO 

6 februari 2019 

Geachte leden van de raad, 

Inleiding 

Ten gevolge van veranderende wetgeving is er sinds 2015 geen instroom meer in de sociale 
werkvoorziening. Tegelijk is er gekort op de rijksbijdragen en wordt er vanuit andere regelingen een 
ander beroep gedaan op de gemeente. De opdracht van SOWECO moest daardoor worden aangepast. 
Dit proces van doorontwikkeling is in volle gang. Graag informeren wij u over de voortgang hiervan. 

Terugblik 

Het AB heeft in maart 2017 besloten dat de GR en NV SOWECO gesplitst worden (deconsolidatie en 
ontvoeging), dat de GR wordt afgebouwd en dat de NV wordt doorontwikkeld naar een zelfstandige 
Maatschappelijke Onderneming (MO). 

Vervolgens is in de notitie 'Vervolg ontwikkeling SOWECO - governance, aandachtspunten en 
projectinrichting' vastgelegd dat het vastgoed van de GR uiterlijk per 1 januari 2021 is vervreemd en 
dat voor diezelfde datum alle ambtelijke dienstverbanden van de GR zijn overgedragen of beëindigd. 
De GR is per 1 januari 2021 niet langer aandeelhouder van de NV. De aandelen zijn uiterlijk op die 
datum overdragen aan de gemeenten en/of andere nieuwe aandeelhouders. Kortom, de GR zal per 1 
januari 2021 alleen nog uit SW-personeel bestaan. 

Er is afgesproken dat de NV vanaf 2018 drie jaar de tijd krijgt om zich te bewijzen en om te groeien 
naar de zelfstandige MO en een marktpositie op te bouwen waarin de organisatie niet grotendeels 
afhankelijk is van gemeentelijke opdrachten. Tijdens deze periode committeren de gemeenten zich 
opdrachten te gunnen aan de NV. 

In 2018 zijn vervolgstappen gezet in het kader van het proces van doorontwikkeling van SOWECO. 

Plesmanweg 9, 7602 PD Almelo, Postbus 308, 7600 AH Almelo, Telefoon 0546 - 875 678, Telefax 0546 - 872 295 
Bankrelatie: BNG Den Haag NL98BNGH0285012673 1 



~SOWECO 
Huidige situatie: 

De volgende stappen zijn gezet: 

• Er is een GR-vertegenwoordiger benoemd als 'counterpart' voor directeur NV. 

• De deconsolidatie ( = ontvlechting) is uitgewerkt, en vastgesteld door het Algemeen Bestuur onder 
voorwaarde dat GR door de NV wordt gecompenseerd voor eventuele hogere lasten. 

• De deconsolidatie heeft als basis gediend voor dienstverleningsovereenkomsten (DVO's) tussen GR 
en NV. Deze zijn voor 2019 opgesteld en worden periodiek geëvalueerd. 

• Het vastgoed dat in bezit is van de GR is in beeld gebracht. De eerste panden, die niet van direct 
belang zijn voor de bedrijfsvoering, zijn verkocht. 

• De gevolgen van eventueel aandeelhouderschap voor aanbestedingen en belastingen zijn in kaart 
gebracht door een externe partij. 

• Onderzoek naar aandeelhouderschap is gestart en er wordt een voorkeursmodel uitgewerkt. 

Vervolg 

Momenteel wordt een vervolgonderzoek uitgevoerd naar een voorkeursscenario van het 
aandeelhouderschap. De oplevering hiervan wordt medio februari verwacht. 

Het voorkeursscenario zal vervolgens inhoudelijk, financieel en juridisch zorgvuldig moeten worden 
uitgewerkt. Daarin moeten dan ook de eigen keuzes van de gemeenten verwerkt worden. Dit proces 
moet gezamenlijk in een zelfde snelheid en in onderlinge samenhang doorlopen worden. Zorgvuldige 
communicatie met alle stakeholders is tijdens dit proces cruciaal. De Raad van Commissarissen wordt 
uiteraard nauw betrokken. 

Het jaar 2019 wordt benut voor uitwerking en besluitvorming op hoofdlijnen. Uiterlijk in het derde 
kwartaal wil het dagelijks bestuur een keuze maken voor het definitieve uitvoeringsmodel. Na overleg 
in het algemeen bestuur en met de Raad van Commissarissen zult u hiervan op de hoogte worden 
gebracht. 

Er wordt vanuit gegaan dat het oorspronkelijke tijdpad wordt gehaald. In 2020 wordt de nieuwe 
uitvoering voorbereid en geïmplementeerd, waardoor deze dan, conform de eerdere aankondigingen 
over dit proces, in 2021 van start kan gaan. De geplande afbouw van de GR gaat gedurende dit proces 
op de ingeslagen weg voort. 

Hoogachtend, 

Het dagelijks bestuur van de GR Soweco 

Plesmanweg 9, 7602 PD Almelo, Postbus 308, 7600 AH Almelo, Telefoon 0546 - 875 678, Telefax 0546 - 872 295 
Bankrelatie: BNG Den Haag NL98BNGH0285012673 2 
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         Raadsvergadering:  

         Registratienummer: 

 

 

Naam: E. Leppink 

Datum: 1 februari 2019 

Team/teamonderdeel: CCA Concerncontrol en Advies 

Telefoonnummer: 8119 

 

 

Collegevoorstel  
 

Onderwerp Aanpassing Gemeenschappelijke Regeling RBT 

Advies 

Is er een uiterste behandeldatum? 

Hamerstuk 

Ja, 12 februari 2019 

Hoofdopgave Economie 

Portefeuillehouder A. Maathuis 

Openbaar  Openbaar 

Raadsvoorstel of raadsbrief Raadsvoorstel 

 

Toelichting voor de openbare besluitenlijst: 
De gemeente Almelo is naast de provincie Overijssel en de gemeenten Hengelo, Borne en Enschede één 

van de partners in het samenwerkingsverband Regionaal Bedrijventerrein Twente. Het college besluit in 

te stemmen met de gewijzigde gemeenschappelijke regeling en de raad voor te stellen ermee in te 

stemmen de gemeenschappelijke regeling van het Regionaal Bedrijventerrein Twente te wijzigen in een 

collegeregeling. Daarmee wordt voldaan aan de gewijzigde bepalingen in de Wet Gemeenschappelijke 

regelingen (WGR). 

 

Voorgesteld besluit 
Gelet op artikel 26 van de gemeenschappelijke regeling Regionaal Bedrijventerrein Twente (RBT): 

1. in te stemmen met de gewijzigde gemeenschappelijke regeling van het Regionaal 

Bedrijventerrein Twente. 

2. de raad voor te stellen in te stemmen met de wijziging van de gemeenschappelijke regeling van 

het Regionaal Bedrijventerrein Twente in een collegeregeling. 

 

Inleiding 
Het Openbaar Lichaam Regionaal Bedrijventerrein Twente (RBT) is een samenwerkingsverband van de 

gemeenten Enschede, Hengelo, Borne en Almelo en de Provincie Overijssel. De gemeente Almelo heeft 

een belang van 23% in het RBT, evenals de provincie en de gemeenten Hengelo en Enschede. De 

gemeente Borne heeft een belang van 8%. Het algemeen bestuur (AB) heeft alle deelnemers 

(provinciale staten, gemeenteraden en colleges) een brief gestuurd met het voorstel toestemming te 

geven de gemeenschappelijke regeling (GR) te wijzigen.  

 

Beoogd effect 
De huidige gemengde gemeenschappelijke regeling van het Regionaal Bedrijventerrein Twente te 

wijzigen in een collegeregeling en daarmee voldoen aan de bepalingen in de Wet Gemeenschappelijke 

regelingen (WGR). 

 

Argumenten voor 
1.1 Een collegeregeling past beter bij de overgedragen taken en is in lijn met vigerende wetgeving. 

In de Gemeenschappelijke Regeling RBT worden alleen uitvoerende/ bedrijfsvoeringstaken 

overgedragen. Per 1 januari 2015 is de Wet Gemeenschappelijke Regelingen (WGR) aangepast, 

per die datum is een gemengde regeling (waarin zowel colleges als gemeenteraden en 

provinciale staten zitting nemen) wetstechnisch niet meer mogelijk wanneer enkel 
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collegebevoegdheden zijn overgedragen. Voor een nadere toelichting op de wijzigingen wordt 

verwezen naar de brief van het algemeen bestuur van het RBT (INK-89649). 

 

1.2 Er zijn geen inhoudelijke wijzigingen. De gemeenschappelijke regeling wordt alleen aangepast 

aan de wet, vereenvoudigd en geactualiseerd.  

Inhoudelijk zijn in de gemeenschappelijke regeling geen andere wijzigingen aangebracht dan 

wijzigingen die wettelijk nodig zijn. Van de gelegenheid is tevens gebruik gemaakt om een 

aantal verouderde passages te verwijderen en een aantal artikelen te standaardiseren zodat 

meer uniformiteit tussen de verschillende gemeenschappelijke regelingen in Twente ontstaat. 

De wijzigingen zijn in samenwerking met de betrokken ambtenaren van de gemeente Almelo tot 

stand gekomen.  

 

1.3 De gemeente Almelo is vertegenwoordigd in het AB van het Regionaal Bedrijventerrein Twente  

De gemeenteraad heeft de wethouders Langius en Maathuis benoemd tot leden van het AB van 

het RBT. In het AB van 6 juni 2017 heeft het AB unaniem besloten om het dagelijks bestuur 

opdracht te geven een gewijzigde GR op te stellen. Op 4 december 2018 heeft het AB unaniem 

ingestemd met het voorstel tot wijziging van de Gemeenschappelijke Regeling RBT.  

 

Kanttekeningen 
2.1 De gemeenteraad heeft beperkte invloed op de wijziging van de GR.  

Het AB heeft het voorstel tot wijziging vergezeld van een toelichting toegestuurd aan alle 

deelnemers (provinciale Staten, gemeenteraden, en colleges), die binnen 13 weken na 

ontvangst een besluit dienen te nemen. Ook de gemeenteraad zal een besluit moeten nemen. 

De gemeenteraad mag de toestemming voor wat betreft de wijziging alleen onthouden wegens 

strijd met het recht of strijd met het algemeen belang. Daarvan is hier geen sprake. Aan de 

toestemming mogen verder geen voorwaarden worden verbonden. 

 
Alternatieven 

1. Niet instemmen met de gewijzigde regeling en de gemeenteraad niet voorstellen om 

toestemming te geven tot wijziging van de gemeenschappelijke regeling.  

Om te komen tot een wijziging van de gemeenschappelijke regeling dient hierover unaniem 

besloten te worden. Dat betekent dat een meerderheid in alle gemeenteraden en in de 

provinciale staten voor moet zijn, evenals de vijf colleges. Wanneer de gemeente Almelo besluit 

niet in te stemmen, dan kan de gemeenschappelijke regeling niet gewijzigd worden. Er wordt 

dan niet voldaan aan de bepalingen in de WGR.  

 

Kosten, opbrengsten, dekking en preventief toezicht 
Aan het wijzigen van de gemeenschappelijke regeling zijn geen kosten of opbrengsten verbonden.  

 
Uitvoering 
Na toestemming door provinciale staten en de gemeenteraden kunnen de colleges van de deelnemende 

partijen een besluit nemen tot het treffen van een collegeregeling (artikel 51 lid 2 WGR). Het besluit tot 

het daadwerkelijk treffen van de collegeregeling kan door het college pas worden genomen nadat 

toestemming is verkregen van de gemeenteraad. Dit besluit zal derhalve separaat aan het college 

worden voorgelegd.  

 

Bijlagen 
- Concept raadsvoorstel (RAAD - 5302) 

- Ingekomen brief van het algemeen bestuur van het RBT, inclusief voorstel tot wijziging 

Gemeenschappelijke Regeling Regionaal Bedrijventerrein Twente (INK – 89649) 

 

----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- --------- 

Procesinformatie 

 

Intern overleg 
Het voorstel is afgestemd met de accounthouder van het RBT.  
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Afstemming met portefeuillehouder 

Het voorstel is afgestemd met de portefeuillehouder economie en de portefeuillehouder financiën. 

Beiden zijn akkoord.  

 

Directie-advies 

 

B&W voorstel standaard 

 

Communicatie over het besluit 
Regulier  
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         Raadsvergadering:  

         Registratienummer: 

 

 

Naam: E. Leppink 

Datum: 12 februari 2019 

Team/teamonderdeel: CCA Concerncontrol en Advies 

Telefoonnummer: 8119 

 

 

Voorstel aan de raad  
 

Onderwerp Aanpassing Gemeenschappelijke Regeling RBT 

Hoofdopgave Hoofdtaakveld Economie 

Portefeuillehouder A. Maathuis 

 

 

Samenvatting raadsvoorstel 
De gemeente Almelo is naast de provincie Overijssel en de gemeenten Hengelo, Borne en Enschede één 

van de partners in het samenwerkingsverband Regionaal Bedrijventerrein Twente. De gemeenteraad 

wordt gevraagd in te stemmen om de gemeenschappelijke regeling van het Regionaal Bedrijventerrein 

Twente te wijzigen in een collegeregeling. 

 

Voorgesteld raadsbesluit 
1. In te stemmen met de wijziging van de gemeenschappelijke regeling Regionaal Bedrijventerrein 

Twente (RBT) van een gemengde regeling naar een collegeregeling. 

 

Inleiding 

Het Openbaar Lichaam Regionaal Bedrijventerrein Twente (RBT) is een samenwerkingsverband van de 

gemeenten Enschede, Hengelo, Borne en Almelo en de Provincie Overijssel. De gemeente Almelo heeft 

een belang van 23% in het RBT, evenals de provincie en de gemeenten Hengelo en Enschede. 

De gemeente Borne heeft een belang van 8%. Het algemeen bestuur (AB) heeft alle deelnemers 

(provinciale staten, gemeenteraden en colleges) een brief gestuurd met het voorstel toestemming te 

geven de gemeenschappelijke regeling (GR) te wijzigen. Dit is alleen mogelijk met toestemming van de 

gemeenteraad. 

 
Beoogd effect 
De huidige gemengde gemeenschappelijke regeling van het Regionaal Bedrijventerrein Twente te 

wijzigen in een collegeregeling en daarmee voldoen aan de bepalingen in de Wet Gemeenschappelijke 

regelingen (WGR).  

 

Argumenten voor 
1.1 Een collegeregeling past beter bij de overgedragen taken en is in lijn met vigerende wetgeving. 

In de Gemeenschappelijke Regeling RBT worden alleen uitvoerende/ bedrijfsvoeringstaken 

overgedragen. Per 1 januari 2015 is de Wet Gemeenschappelijke Regelingen (WGR) aangepast, 

per die datum is een gemengde regeling (waarin zowel colleges als gemeenteraden en 

provinciale staten zitting nemen) wetstechnisch niet meer mogelijk wanneer enkel 

collegebevoegdheden zijn overgedragen. Voor een nadere toelichting op de wijzigingen wordt 

verwezen naar de brief van het algemeen bestuur van het RBT (INK-89649). 

 

1.2 Er zijn geen inhoudelijke wijzigingen. De gemeenschappelijke regeling wordt alleen aangepast 

aan de wet, vereenvoudigd en geactualiseerd.  

Inhoudelijk zijn in de gemeenschappelijke regeling geen andere wijzigingen aangebracht dan 

wijzigingen die wettelijk nodig zijn. Van de gelegenheid is tevens gebruik gemaakt om een 
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aantal verouderde passages te verwijderen en een aantal artikelen te standaardiseren zodat 

meer uniformiteit tussen de verschillende gemeenschappelijke regelingen in Twente ontstaat. 

De wijzigingen zijn in samenwerking met de betrokken ambtenaren van de gemeente Almelo tot 

stand gekomen.  

 

1.3 Het onthouden van toestemming is aan voorwaarden gebonden 

Artikel 51 lid 2 van de Wet Gemeenschappelijke Regelingen bepaalt dat het college van een 

gemeente of het college van gedeputeerde staten pas een regeling mag aangaan, mag wijzigen, 

er toe besluiten toe te treden of er uittreden, nadat zij toestemming heeft verkregen van de 

gemeenteraad en/of provinciale staten. Die toestemming kan door de gemeenteraad of 

provinciale staten worden onthouden wegens strijd met het recht of het algemeen belang. 

Daarvan is hier geen sprake. Aan de toestemming mogen verder geen voorwaarden worden 

verbonden. 

 

Kanttekeningen 

Niet van toepassing.  

 

Alternatieven 
1. Het college geen toestemming geven tot wijziging van de gemeenschappelijke regeling.  

Om te komen tot een wijziging van de gemeenschappelijke regeling dient hierover unaniem 

besloten te worden. Dat betekent dat een meerderheid in alle gemeenteraden en in de 

provinciale staten voor moet zijn, evenals de vijf colleges. Wanneer de gemeente Almelo besluit 

niet in te stemmen, dan kan de gemeenschappelijke regeling niet gewijzigd worden. Er wordt 

dan niet voldaan aan de bepalingen in de WGR.  

 

Kosten, opbrengsten, dekking en preventief toezicht 
Aan het wijzigen van de gemeenschappelijke regeling zijn geen kosten of opbrengsten verbonden. 

 

Vervolg 
Na toestemming door provinciale staten en de gemeenteraden kunnen de colleges van de deelnemende 

partijen een besluit nemen tot het treffen van een collegeregeling (artikel 51 lid 2 WGR).  

 

Bijlagen 
- Ingekomen brief van het algemeen bestuur van het RBT, inclusief voorstel tot wijziging 

Gemeenschappelijke Regeling Regionaal Bedrijventerrein Twente (INK – 89649) 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Burgemeester en Wethouders van Almelo,  _______________ 

 

de secretaris,    de burgemeester, 

F.W. van Ardenne   A.J. Gerritsen 
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De Raad van de Gemeente Almelo: 
 

Gezien het voorstel van burgemeester en wethouders van; 

 

 

Besluit:1 

 

 

Gedaan in de openbare vergadering van  

 

de griffier,    de burgemeester, 

 

 

 

 

 

 

drs. C.M. Steenbergen    A.J. Gerritsen 

                                            
1  

De griffie plaatst hier de tekst van het raadsbesluit na de raadsbehandeling van het raadsvoorstel 
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         Raadsvergadering:  

         Registratienummer: 

 

 

Naam: M. ten Dam 

Datum: 08 januari 2019 

Team/teamonderdeel: SE Vastgoed en Exploitatie/* 

Telefoonnummer: 541090 

 

 

Collegevoorstel  
 

Onderwerp Verruiming binnenhavens Twentekanaal  

Advies 

Is er een uiterste behandeldatum? 

Bespreekstuk 

Ja, 18 februari 2019 

Hoofdopgave Hoofdtaalveld Economie 

Portefeuillehouder A. Maathuis A. Langius 

Openbaar  Openbaar 

Raadsvoorstel of raadsbrief Raadsvoorstel 

 

Toelichting voor de openbare besluitenlijst: 
 

Aansluitend op het door het Rijk bevaarbaar maken van de Twentekanalen voor Scheepvaartklasse Va 

(schepen tot 110 meter lengte en 2,8 meter diepgang), worden ook de Twentse havens aangepast 

voor de grotere schepen. De gemeenteraad heeft hiervoor in de meerjarenbegroting 2019 middelen 

beschikbaar gesteld. In Almelo gaat het om aanpassing van de Buitenhaven en de koppen van de 

insteekhavens. De werkzaamheden betreffen het verdiepen van de vaargeul, versterken van de 

kanaalwanden/kades en aanpassing van de havenhoofden. In totaal is met het project in Almelo 3,9 

mln. euro gemoeid, waarvan 1,2 mln. subsidie die in het voorjaar van 2018 door de EU is toegekend. 

Met het beschikbaar stellen van een projectkrediet worden de middelen voor het project zeker gesteld. 

 

Voorgesteld besluit 
 

1.De raad voor te stellen: 

1. Voor de Almelose scope van het project verruiming Twentekanalen een projectkrediet ter 

beschikking te stellen ter grootte van 3,9 mln. Euro; 

2. Dit krediet te dekken uit de a. door de raad hiertoe bij begroting 2019 beschikbaar gestelde 

middelen ad. 2,7 mln. euro en b. de reeds toegezegde CEF subsidie van de Europese Unie 

ad. 1,2 mln. Euro; 

3. Ten behoeve van het project, in lijn met de subsidievoorwaarden, maar in afwijking van het 

treasury statuut projectfinanciering ad. € 3.450.233,- aan te trekken op de kapitaalmarkt; 

4. Met de projectpartners; gemeente Hengelo, Provincie Overijssel, Rijkswaterstaat KNI en 

Roumaat Enschede bijgevoegd Consortium Agreement af te sluiten waarin de onderlinge 

administratieve verantwoordelijkheden zijn vastgelegd; 

 

2. De Burgemeester verleent machtiging aan de portefeuillehouder EZ tot het ondertekenen van de 

samenwerkingsovereenkomst. 
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Inleiding 

 
In april 2018 heeft het college Ingestemd met de Grant Agreement voor de verkrijging van 1,2 mln. 

Subsidie (geoormerkt voor Almelo) uit het Connecting Europe Facility (CEF) – Transport Programma 

voor het project Verruiming Twentekanalen. 

 

Met de verkrijging van de CEF subsidie is de financiering van de verruiming van de Twentekanalen (fase 

2) rond en zal tot en met 2022 door de bij het Twentekanaal betrokken partners meer dan 70 mln. Euro 

in de verruiming van het kanaal en de havens worden geïnvesteerd. 10,8 mln daarvan is via de Grant 

Agreement afkomstig uit de EU. Het Almelose deel aan het project heeft een omvang van 3,9 mln euro 

en bestaat uit aanpassingen en versterking van de gemeentelijke onderdelen van de havens zoals 

kades, havenhoofden en de waterboden (verdieping en versteviging). Hiervan is 1,2 mln gesubsidieerd 

door de EU. Bedrijven die hun kades en oevers willen aanpassen om scheepvaartklasse Va te kunnen 

ontvangen doen dat voor eigen kosten. 

 

Voorwaarde voor de gemeentelijke deelname aan het project was dat de raad de benodigde middelen 

voor het niet gesubsidieerde projectdeel in de meerjarenbegroting beschikbaar moest stellen.  

 

Omdat dit bij de begrotingsvaststelling op 1 november 2018 is gebeurd, kan het project definitief 

doorgang vinden en kunnen de laatste voorwaarden voor voorbereiding en uitvoering worden ingevuld. 

Dit betreft onder andere het aantrekken van een projectlening op de kapitaalmarkt en het afsluiten van 

het Consortium Agreement met de bij het project betrokken partners. Dit dient voor 1 april 2019 te 

geschieden. 

 

Beoogd effect 

 

Met het project en de inbreng van de partners is de verruiming van de Twentekanalen over de gehele 

linie gezekerd en wordt in totaal 12 mln euro Europese subsidie verworven. Verruiming is goed voor 

Twente als logistieke hotspot en geeft invulling aan de verwachtingen daaromtrent aan het 

bedrijfsleven. 

 

De voorwaarden die nog ingevuld moeten worden om de EU subsidie definitief te zekeren zijn:  

1. Het beschikbaar stellen van middelen (projectkrediet), hetgeen nu mogelijk is omdat er in de 

meerjarenbegroting dekking is gevonden voor de totale Almelose kosten.  

2. Het aantrekken van een bancaire lening, specifiek voor het project vanwege het feit dat dat een 

subsidievoorwaarde is (projectfinanciering) vanuit de Europese CEF (Connecting Europe Facility) 

regeling.  

3. Het afsluiten van een consortium overeenkomst met alle projectpartners, omdat die gezamenlijk 

verantwoordelijk zijn voor de uitvoering van het project en het voldoen aan de subsidievoorwaarden 

(EU). 

 

Met het invullen van de voorwaarden krijgt het project een definitieve status en kan de voorbereiding 

(van Voorontwerp naar Definitief Ontwerp en bestek) worden vervolgd ten behoeve van de realisatie in 

2021 (dit betreft het Almelose deel; Hengelo, Roumaat Enschede en Rijkswaterstaat zijn al begonnen). 

 

Argumenten voor 

 

1.1 Met het beschikbaar stellen van het krediet wordt voldaan aan de Europese eis van interne 

cofinanciering.  

Het project is hiermee aantoonbaar financieel haalbaar. Dit is een eis voor toekenning van de 

subsidie. 

 

2.1 In de meerjarenbegroting 2019 heeft onze raad middelen beschikbaar gesteld voor het 

gemeentelijke deel van de projectfinanciering.  

De dekking van de kosten is hiermee gezekerd. 

 

3.1 Subsidievoorwaarde vanuit de EU is dat er een specifieke projectlening moet worden aangetrokken 

bij een bank om de beschikbaarheid van middelen aan te tonen.  

Alhoewel deze eis is geënt op bedrijfsfinanciering, dienen ook participerende overheden hieraan te 
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voldoen. Hiermee wijken we af van het treasury-statuut. Hengelo sluit ook een projectlening af op 

de kapitaalmarkt. 

 

4.1 Met het ondertekenen van de Consortium Agreement committeren alle betrokken partijen Almelo, 

Hengelo, Provincie Overijssel, Rijkswaterstaat, KNI Osnabrück, en Roumaat Enschede zich aan het 

totaalproject en de daaraan gebonden onderlinge verplichtingen.  

Het betreft hier overigens met name administratieve afspraken omtrent overhead, verantwoording 

en afrekening. 

 

Kanttekeningen 

 

Alle onderdelen voor de verruiming van het Twentekanaal samen, waarvan Rijkswaterstaat het grootste 

scope onderdeel op zich neemt, dienen op basis van de subsidieregeling uiterlijk in 2022 te zijn 

afgerond. Dit brengt enig risico met zich mee ten aanzien van de onderlinge afstemming en 

voortgangsbewaking, mede vanwege het feit dat de eerste aanbestedingspoging van Rijkswaterstaat 

voor de verruiming in 2018 is mislukt op het risico van kwel bij Almelo. Thans wordt door RWS 

opnieuw aanbesteed onder aangepaste condities. Het is overigens niet zo dat het niet voldoen aan de 

voorwaarden door een projectpartner automatisch risico’s mee brengt voor de andere partners. Alle 

inspanningen worden individueel beoordeeld vanuit de CEF subsidieregeling. 

 

Alternatieven 

Er is, mede vanwege de financiële situatie van de gemeente, in een eerder stadium overwogen om niet 

in de verruiming te participeren. 

De overweging om de Almelose Havens niet aan te passen, zal echter leiden tot protest bij de 

watergebonden Bedrijven, Rijkswaterstaat en de projectpartners. Zij investeren sterk in een verbeterde 

kanalenstructuur die deels ongebruikt zal blijven als de havenfaciliteiten daar niet op aan zouden 

sluiten. Almelo heeft in het verleden ook sterk lobby gevoerd bij het Rijk om de verruiming  op de 

agenda te plaatsen. 

 

Overigens is het niet zo dat met het eventueel afvallen van de Almelose scope, de gehele 

projectsubsidie in gevaar komt. RWS, Hengelo en Roumaat Enschede kunnen dan waarschijnlijk wel 

verder, maar de economische positie van de Almelose Havens zal verzwakken en gedupeerde bedrijven 

zullen aan de bel trekken vanwege het niet nakomen van afspraken. 

 

Kosten, opbrengsten, dekking en preventief toezicht 

 

De kosten die aan de havenaanpassingen zijn verbonden, zijn berekend op basis van de bestekken die 

voor de werkzaamheden zijn gemaakt door een waterbouwkundig ingenieursbureau. Deze hebben in 

2017 ten grondslag gelegen aan de Almelose aanvraag. Voor Almelo komen deze uit op 3,9 mln. euro. 

De totale investering in deze fase voor verruiming van de Twentekanalen (tussen Goor en 

Enschede/Almelo) bedraagt ca. 67 mln. Euro. 

 

De dekking voor de Almelose kosten bestaat uit 1,2 mln EU subsidie en de door de raad beschikbaar 

gestelde 2,7 mln. Euro uit de algemene middelen. Dit laatste bedrag levert een maximale kapitaalslast 

op van € 148.500,- uitgaande van de vigerende omslagrente en een afschrijving van 40 jaar. 

Omdat de vereiste projectfinanciering waarschijnlijk met een lagere rente gepaard zal gaan, zou de 

feitelijke kapitaallast lager uit kunnen vallen. Na afsluiten van de lening komt hierover meer 

duidelijkheid. 

 

De provincie heeft de voorgenomen investering beoordeeld en heeft geen bezwaar tegen de lasten die 

hieruit voortvloeien. Hierbij dient in ogenschouw te worden genomen dat door de aanpassing van de 

haveninfra ook voordelen ten aanzien van het onderhoud ontstaan.   

 

Uitvoering 

 

Zoals aangegeven hebben de ontwerpactiviteiten voor de Almelose maatregelen de status van 

Voorlopig Ontwerp. Mede vanwege de gewenste spreiding van lasten is gekozen voor uitvoering in de 

laatste fase van de regeling. Dat betekent uitvoering in 2021. In het voortraject vinden al wel enkele 

kleine voorbereidingsactiviteiten plaats. In 2020 zal worden gewerkt aan het opstellen van het 
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Definitief Ontwerp alsmede de bestekstekeningen, waarna aan het eind van dat jaar zal worden 

aanbesteed. Uitvoering vindt dan plaats in 2021. Dit is direct aansluitend aan de werkzaamheden van 

Rijkswaterstaat aan de hoofdvaargeul. 

 

Op basis van het Consortium agreement (bijlage 1) zal de verantwoordingstructuur van het project met 

de daaraan verbonden administratieve processen worden ingericht. Namens de partners zal de 

gemeente Hengelo de coördinatie hiervan op zich nemen. 

 

Bijlagen 

- Grant Agreement INT 1863116 

- Consortium Agreement (concept) INT 1863120 

- Scope formulier TENT Almelo INT 1863119 

- Intentieverklaring v Wijk INT-1863117 

- B&W besluit maart 2018 1806347 

 

 

----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- --------- 

Procesinformatie 

 

Intern overleg 
Dit voorstel is tot stand gekomen in overleg met het Ingenieursbureau, Team Beheer en het Team 

Financiën. 

 

Afstemming met portefeuillehouder 

Portefeuillehouders EZ en Havenbeleid zijn akkoord 

 

Directie-advies 

De directie is enthousiast 

 

B&W voorstel standaard 

 

Communicatie over het besluit 
 

Communicatie via plaatsing van dit besluit in openbaar iBabs.  

Publicatie met in achtneming van Europese publicatievoorschriften. 



1 C4.4.2 RV (5327) Verruiming binnenhavens Twentekanaal.pdf 
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         Raadsvergadering:  

         Registratienummer: 

 

 

Naam: M. ten Dam 

Datum: 22 februari 2019 

Team/teamonderdeel: SE Vastgoed en Exploitatie/* 

Telefoonnummer: 541090 

 

 

Voorstel aan de raad  
 

Onderwerp Verruiming binnenhavens Twentekanaal 

Hoofdopgave Hoofdtaakveld Economie 

Portefeuillehouder A. Maathuis 

 

 

Samenvatting raadsvoorstel 
In het kader van de verruiming van het Twentekanaal naar Scheepvaartklasse Va, worden ook de 

Twentse havens aangepast voor de grotere schepen. In Almelo gaat het om aanpassing van de 

Buitenhaven en de koppen van de insteekhavens. De vaargeul wordt verdiept, de kanaalwanden/kades 

worden versterkt  en de havenhoofden aangepast. Uw raad heeft hiervoor in de meerjarenbegroting 

2019 middelen beschikbaar gesteld. In totaal zijn de Almelose kosten 3,9 mln. euro, waarvan 1,2 mln. 

door de EU gesubsidieerd. Met het beschikbaar stellen van het projectkrediet wordt de Almelose scope 

zeker gesteld. Zonder dit krediet is er geen ‘’financial close’’ en vervalt de EU subsidie aan de regio. 

 

Voorgesteld raadsbesluit 
1. Voor de Almelose scope van het project verruiming Twentekanalen een projectkrediet ter 

beschikking te stellen ter grootte van 3,9 mln. Euro; 

2. Dit krediet te dekken uit de a. de hiertoe bij begroting 2019 beschikbaar gestelde middelen ad. 

2,7 mln. euro en b. de reeds toegezegde CEF subsidie van de Europese Unie ad. 1,2 mln. Euro; 

3. Ten behoeve van het project, in lijn met de subsidievoorwaarden, maar in afwijking van het 

treasury statuut, projectfinanciering ad. € 3.450.233,- aan te trekken op de kapitaalmarkt. 

 

Inleiding 
Bij raadsbrief van 29 april 2018 heeft het college uw raad geïnformeerd over de Grant Agreement voor 

de verkrijging van 1,2 mln. Subsidie (geoormerkt voor Almelo) uit het Connecting European Facility 

(CEF)  Transport Programma voor het project Verruiming Twentekanalen. 

 

Met de verkrijging van de CEF subsidie is de financiering van de verruiming van de Twentekanalen (fase 

2) rond en zal tot en met 2022 door de bij het Twentekanaal betrokken partners ca. 70 mln. Euro in de 

verruiming van het kanaal en de havens worden geïnvesteerd. 10,8 mln daarvan is via de Grant 

Agreement afkomstig uit de EU. Het Almelose deel aan het project heeft een omvang van 3,9 mln euro 

en bestaat uit aanpassingen en versterking van de gemeentelijke onderdelen van de havens zoals 

kades, havenhoofden en de waterboden (verdieping en versteviging). Hiervan is 1,2 mln gesubsidieerd 

door de EU.  

 

Voorwaarde voor de gemeentelijke deelname aan het project is dat de raad de benodigde middelen voor 

het niet gesubsidieerde projectdeel in de meerjarenbegroting beschikbaar stelt.  

 

Omdat dit bij de begrotingsvaststelling op 2 november 2018 is gebeurd, kan het project definitief 

doorgang vinden en kunnen de laatste voorwaarden worden ingevuld. Dit betreft onder andere het 

aantrekken van een projectlening op de kapitaalmarkt en het afsluiten van het Consortium Agreement 

met de bij het project betrokken partners. Dit moet voor 1 april 2019 (subsidievoorwaarde). 
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Beoogd effect 

Met het project en de inbreng van de partners is de verruiming van de Twentekanalen over de gehele 

linie gezekerd en wordt in totaal 12 mln. euro Europese subsidie verworven. De verruiming, speerpunt 

uit de Binnenhavenvisie Twentekanalen, is goed voor Twente als logistieke hotspot en geeft invulling 

aan de verwachtingen daaromtrent van het bedrijfsleven. 

 

Met de onderhavige besluitvorming (raad en college) worden de EU subsidie voorwaarden ingevuld:  

1. ‘’Financial close’’ van de Almelose projectscope; Het beschikbaar stellen van eigen middelen; 

2. Het aantrekken van een bancaire lening, specifiek voor het project;  

3. Het afsluiten van een consortium overeenkomst met alle projectpartners, door het college uit te 

voeren. 

 

Op basis van dit raadsbesluit kan de voorbereiding worden vervolgd, waarna in 2021 en 2022 tot 

uitvoering kan worden overgegaan.  

 

Argumenten voor 

1.1 Met het beschikbaar stellen van het krediet wordt voldaan aan de Europese eis van interne 

cofinanciering.  

Het project is hiermee aantoonbaar financieel haalbaar ‘’financial close’’. 

  

2.1 In de meerjarenbegroting 2019 heeft onze raad middelen beschikbaar gesteld voor het 

gemeentelijke deel van de projectfinanciering.  

De dekking van de kosten is hiermee gezekerd. 

 

3.1 Subsidievoorwaarde vanuit de EU is dat er een specifieke projectlening moet worden aangetrokken 

bij een bank om de beschikbaarheid van middelen aan te tonen. Hiermee wijken we af van het 

treasury-statuut (omslag stelsel).  

Hengelo sluit ook een projectlening af op de kapitaalmarkt. 

 

Kanttekeningen 

Alle onderdelen voor de verruiming van het Twentekanaal samen, waarvan Rijkswaterstaat het grootste 

scope onderdeel op zich neemt, dienen op basis van de subsidieregeling uiterlijk in 2022 te zijn 

afgerond. Dit brengt enig risico met zich mee ten aanzien van de onderlinge afstemming en 

voortgangsbewaking, mede vanwege het feit dat de eerste aanbestedingspoging van Rijkswaterstaat 

voor de verruiming in 2018 is mislukt. Thans wordt door RWS opnieuw aanbesteed onder aangepaste 

condities, hierbij zijn financiële tegenvallers opgetreden die het Rijk nog moet oplossen. Het is overigens 

niet zo dat het niet voldoen aan de voorwaarden door een projectpartner automatisch risico’s mee 

brengt voor de andere partners. Alle inspanningen worden individueel beoordeeld vanuit de CEF 

subsidieregeling. 

 

Alternatieven 

Er is, mede vanwege de financiële situatie van de gemeente, in een eerder stadium overwogen om niet 

in de verruiming te participeren. De overweging om de Almelose Havens niet aan te passen, zal echter 

leiden tot protest bij de watergebonden Bedrijven, Rijkswaterstaat en de projectpartners. Zij investeren 

sterk in een verbeterde kanalenstructuur die deels ongebruikt zal blijven als de havenfaciliteiten daar 

niet op aan zouden sluiten. Almelo heeft in het verleden ook sterk lobby gevoerd bij het Rijk om de 

verruiming  op de agenda te plaatsen.  

 

Kosten, opbrengsten, dekking en preventief toezicht 

De kosten die aan de havenaanpassingen zijn verbonden, zijn berekend op basis van de raambestekken 

die voor de werkzaamheden zijn gemaakt door een waterbouwkundig ingenieursbureau. Voor Almelo 

komen deze uit op 3,9 mln. euro. De totale investering in deze fase voor verruiming van de 

Twentekanalen (tussen Goor en Enschede/Almelo) bedraagt ca. 70 mln. Euro. 

 

De dekking voor de Almelose kosten bestaat uit 1,2 mln EU subsidie en de door de raad beschikbaar 

gestelde 2,7 mln. Euro uit de algemene middelen. Dit laatste bedrag levert een maximale kapitaalslast 

op van € 148.500,- uitgaande van de vigerende omslagrente en een afschrijving van 40 jaar. 
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De provincie heeft de voorgenomen investering beoordeeld en heeft geen bezwaar tegen de lasten die 

hieruit voortvloeien. Hierbij dient in ogenschouw te worden genomen dat door de aanpassing van de 

haveninfra ook voordelen ten aanzien van het onderhoud ontstaan.   

 

Uitvoering 

Zoals aangegeven hebben de ontwerpactiviteiten voor de Almelose maatregelen de status van 

Voorlopig Ontwerp. Mede vanwege de gewenste spreiding van lasten is gekozen voor uitvoering in de 

laatste fase van de regeling. Dat betekent uitvoering in 2021. In het voortraject vinden al wel enkele 

kleine voorbereidingsactiviteiten plaats. In 2020 zal worden gewerkt aan het opstellen van het 

Definitief Ontwerp alsmede de bestekstekeningen, waarna aan het eind van dat jaar zal worden 

aanbesteed. Uitvoering vindt dan plaats in 2021. Dit is direct aansluitend aan de werkzaamheden van 

Rijkswaterstaat aan de hoofdvaargeul. 

 

 

Burgemeester en Wethouders van Almelo,  _______________ 

 

de secretaris,    de burgemeester, 

F.W. van Ardenne   A.J. Gerritsen 
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De Raad van de Gemeente Almelo: 
 

Gezien het voorstel van burgemeester en wethouders van; 

 

 

Besluit: 

 

 

Gedaan in de openbare vergadering van  

 

de griffier,    de burgemeester, 

 

 

 

 

 

 

drs. C.M. Steenbergen    A.J. Gerritsen 



1 C4.6.1 BW (6816) Schriftelijke vragen inzake Nashville-verklaring.pdf 

 

 

Pagina 1 van 2 

BenW -  1906816  
   

         Raadsvergadering:  

         Registratienummer: 

 

 

Naam:  Heerts-Springer 

Datum: 14 januari 2019 

Team/teamonderdeel: SL Advies 

Telefoonnummer: 541945 

 

 

Collegevoorstel  
 

Onderwerp Schriftelijke vragen inzake Nashville-verklaring 

Advies 

Is er een uiterste behandeldatum? 

Bespreekstuk 

Ja, 29 januari 2019 

Hoofdopgave  

Portefeuillehouder E.J.F.M. van Mierlo 

Openbaar  Openbaar 

Raadsvoorstel of raadsbrief n.v.t. 

 

Toelichting voor de openbare besluitenlijst: 
De fracties van Leefbaar Almelo. GroenLinks, SP en PvdA hebben op 8 januari 2019 schriftelijke vragen 

gesteld over de Nashville-verklaring. Deze fracties vinden dit een anti-homopamflet en een ontkenning 

van het bestaan van een fundamenteel grondrecht voor vele duizenden LHBTI’ers. Het pamflet, aldus 

de fracties, is een stap terug in de tijd en doet bij hen de zorg groeien over wat het effect zal zijn op/in 

de samenleving.   

 

Voorgesteld besluit 
1 De vragen van de fracties Leefbaar Almelo, GroenLinks, SP en PvdA met uitgaande brief (UIT 85725) 

te beantwoorden 

2 De brief ter kennisneming voor de overige fracties op iBabs te plaatsen. 

 

Inleiding 
De 4 fracties hebben schriftelijke vragen gesteld over de Nashville-verklaring. In de bijgaande brief 

worden hun vragen beantwoord. 

 

Beoogd effect 
De vragen van de 4 fracties te beantwoorden. 

 

Argumenten voor 
Om de controlerende taak te kunnen uitvoeren heeft de raad informatie nodig. Het snel en correct 

beantwoorden van raadsvragen komt hieraan tegemoet. 

 

Kanttekeningen 
N.v.t. 

 
Alternatieven 
N.v.t. 

 
Kosten, opbrengsten, dekking en preventief toezicht 
N.v.t. 
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Uitvoering 
Na de besluitvorming door het college wordt de brief aan de 4 fracties verzonden en ter kennisneming 

voor de overige fracties op iBabs geplaatst.  

 

Bijlagen 
1 Brief inkomend: INK 89479 

2 Brief uitgaand: UIT: 85725 
 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------  

Procesinformatie 

 

Intern overleg 
Het MT-SL krijgt na vaststelling door het college de stukken tkn aangeboden. 

 

Afstemming met portefeuillehouder 

De beantwoording is op 21-1 met portefeuillehouder Van Mierlo besproken en akkoord bevonden. 

 

Directie-advies 

n.v.t. 

 

B&W voorstel standaard 

 

Communicatie over het besluit 
Reguliere persconferentie. 
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Aan de raadsfracties van Leefbaar Almelo, GL, SP en PvdA 

Postbus 5100 

7600 GC ALMELO 

 

  

 

 

 

 

 

 

Uw brief Uw kenmerk Ons kenmerk Datum 

8 januari 2019  UIT - 1985725 12 februari 2019 

Bijlage(n) Doorkiesnummer Behandeld door Zaaknummer 

 0546-54 11 11 Esther Houpst DCS - 1963189 

 

Onderwerp 

Schriftelijke vragen Nashville verklaring fracties LA , SP, GL, PvdA 
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Postadres: 

Gemeente Almelo 

Postbus 5100 

7600 GC  Almelo 

 

Bezoekadres: 

Haven Zuidzijde 30 

7607 EW Almelo 
 

telefoon: (0546) 54 11 11 

e-mail:    gemeente@almelo.nl 

internet:  www.almelo.nl 

 

BTWnr. 

NL 0015 84 108 B 01 

Bank: BNG Bank, Den Haag 

         NL56 BNGH 028 50 00 187 

         BIC Code: BNGHNL2G 

In uw brief van 8 januari 2019 stelt u vragen over de Nashville-verklaring. U maakt zich zorgen 

om de inhoud van de Nashville-verklaring. Onderstaand vindt u de beantwoording van uw vragen. 

 

1 Wat vindt u van de Nederlandse Nashville-verklaring, de anti LHTBI-uitingen daarin en de 

ondertekening van dit pamflet? 

Antwoord: 

Als college staan we voor Artikel 1 van onze Grondwet, over vrijheid om te zijn wie je bent. Dit 

artikel is prominent zichtbaar in ons stadhuis. Juist omdat wij vinden dat onze inwoners alle 

dagen van het jaar zichzelf moeten kunnen zijn. Tevens vinden wij de vrijheid van meningsuiting 

die wij in Nederland hebben een groot goed.  

 

2 Deelt u net als onze fracties en partijen, de reactie van het COC Nederland dat de Nashville-

verklaring een schadelijk document voor orthodox-christelijke LHTBI’ers en een onbarmhartige en 

ongevoelige actie van de ondertekenaars is? 

Antwoord: 

De Nashville verklaring verwoordt een opvatting die niet de onze is. Almelo is een inclusieve 

stad, waar iedereen meetelt.  

 

3 In de raadsvergadering van 18 december 2018 bij de behandeling van de Regenboogstadmotie 

van onze fracties heeft u, bij het afraden van de motie, ingebracht dat Almelo, vrij vertaald 

“voldoende aan de weg timmert” als het gaat om LHTBI-beleid en ondersteuning bij LHBTI-

acceptatie. Vindt u dat (aanvullende) aandacht aan de orde is n.a.v. het gebeurde en waar 

bestaat die uit? NOOT: wij geven u als aanwijzing de LHTBI-jongeren met een religieuze 

achtergrond waarvan bekend is dat zij meer suïcidaliteit rapporteren. Zou het pamflet en de 

ondertekening daarvan mogelijk tot meer zelfmoordgedachten kunnen leiden? Wat kunnen we 

daar in Almelo aan doen, ook gezien het stijgende aantal zelfdodingen onder jongeren? 

Antwoord: 

De Rijksoverheid neemt actief maatregelen, onder meer in samenwerking met het onderwijs. Het 

ministerie van VWS stelt extra geld beschikbaar om onder meer suïcide onder LHBT-jongeren 

tegen te gaan. Wij erkennen dat er blijvende aandacht nodig is voor de acceptatie en gelijkheid 

van LHBTI’s. 

 

4 Bent u bereid zich in het openbaar te distantiëren van de Nashville-verklaring? 

Antwoord: 
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Zoals gezegd verwoordt de Nashville verklaring een opvatting die niet de onze is. Tegelijkertijd 

vindt het college ieders vrijheid van meningsuiting een groot goed. 

 

5 Deelt u met ons dat de Nashville-verklaring het sentiment van onzekerheid bij zowel gelovigen 

als niet gelovigen, in het bijzonder zij die LHTBI zijn, in de lokale samenleving voedt? 

Antwoord: 

We begrijpen de emotionele reacties op de verklaring. 

 

6 Bent u met ons van mening dat het college een voortrekkersrol en voorbeeldfunctie heeft bij 

het uitdragen en verdedigen van de grondwet en grondrechten? Zo ja, ziet u voor uzelf in deze 

kwestie een taak/rol weggelegd, en waar bestaat die uit? Zo nee, waarom niet? 

Antwoord: 

Leidend voor het handelen van het college is artikel 1 van de Grondwet, net als de vrijheid van 

meningsuiting.  

 

7 Bent u bereid in gesprek te gaan met dan wel een signaal af te geven in de richting van de 

lokale kerkbestuurders, voorgangers en predikanten, waarin u uw zorgen uit over de effecten die 

het sympathiseren met en uitdragen van de Nashville-verklaring kan hebben in/op Almelo? 

Antwoord: 

De waarden uit de Grondwet zijn de waarden die het college uitdraagt. Op verschillende 

momenten en manieren voeren we daarover de dialoog met inwoners, organisaties en instanties. 

  

 

 

Hoogachtend, 

 

Burgemeester en wethouders van Almelo, 

De secretaris,  de burgemeester, 
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         Raadsvergadering:  

         Registratienummer: 

 

 

Naam: S. Beltman 

Datum: 14 januari 2019 

Team/teamonderdeel: SL Advies/AD/A 

Telefoonnummer: 541804 

 

 

Collegevoorstel  
 

Onderwerp Wijziging individuele inkomenstoeslag en 

individuele studietoeslag 

Advies 

Is er een uiterste behandeldatum? 

Bespreekstuk 

 

Hoofdopgave Hoofdtaakveld Sociaal domein 

Portefeuillehouder A. Maathuis 

Openbaar  Openbaar 

Raadsvoorstel of raadsbrief Raadsvoorstel 

 

Toelichting voor de openbare besluitenlijst: 
Burgemeester en wethouders stellen de raad voor om als onderdeel van de her-prioriteringen binnen het 

minimabeleid de individuele inkomenstoeslag te verlagen en de referteperiode te verlengen. Daarmee 

wordt een drempel, om werk te aanvaarden door uitkeringsgerechtigden, verminderd. 

Daarnaast wordt voorgesteld de individuele studietoeslag juist te verhogen om daarmee het studeren 

van jongeren met arbeidsbeperkingen beter te ondersteunen. Zij kunnen daardoor mogelijk in de 

toekomst beter in hun eigen onderhoud voorzien. 

 

Voorgesteld besluit 
De raad voor te stellen: 

1. de individuele inkomenstoeslag voor echtparen, alleenstaande ouders en alleenstaanden 

respectievelijk te verlagen naar € 115, -, € 105, - en € 80, - per jaar en de referteperiode te 

verlengen naar 60 maanden; 

2. de individuele studietoeslag te verhogen naar € 600, - per halfjaar; 

3. daartoe de “Verordening individuele inkomenstoeslag en individuele studietoeslag gemeente 

Almelo 2019” vast te stellen. 

 

Inleiding 
In het coalitieakkoord ‘Ambitie, daadkracht en vertrouwen 2018-2022’ zijn ten aanzien van het 

minimabeleid een aantal punten ter her-prioritering op genomen:  

 

- het budget is taakstellend (€ 4,7 miljoen bij het opstellen van het coalitieakkoord, met het 

verkrijgen van extra rijksmiddelen voor schuldhulpverlening € 4,8 miljoen per jaar);  

- het minimabeleid moet bijdragen aan het uit de armoede komen van inwoners; 

- er komen middelen beschikbaar voor laagdrempelige schuldhulp en een experiment met 

opkopen van kleine schulden;  

- de collectieve zorgverzekering voor minima (die tot en met 2018 als een pilot werd ingezet) 

wordt structureel voortgezet. 

 

Om hier aan te voldoen zijn meerdere maatregelen noodzakelijk. Een van de noodzakelijke maatregelen 

is het versoberen van de individuele inkomenstoeslag, gezien het beslag dat er wordt gelegd op de 

beschikbare middelen en het feit dat deze toeslag belemmerend kan werken bij het aanvaarden van 

werk. De individuele inkomenstoeslag is momenteel beschikbaar voor inwoners die minimaal 3 jaar 
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(referteperiode van 36 maanden) van een minimuminkomen hebben moeten leven en bedraagt op dit 

moment € 500, - voor een echtpaar, € 450, - voor een alleenstaande ouder en € 350, - per jaar voor 

een alleenstaande. Versoberen kan door het verlagen van de toeslag en door het verlengen van de 

referteperiode. 

Met het verlagen van de individuele inkomenstoeslag voor echtparen, alleenstaande ouders en 

alleenstaanden naar respectievelijk € 115, -, € 105, - en € 80, - en de referteperiode te verlengen naar 

60 maanden kan naar verwachting het benodigde financiële effect van ongeveer € 600.000, - worden 

bereikt. 

Bij het aanpassen van de gezamenlijke verordening voor de individuele inkomenstoeslag en individuele 

studietoeslag ligt het in de rede om de individuele studietoeslag op te trekken naar het niveau dat 

binnen de regio is afgesproken. Dit om daarmee de jongere met een arbeidsbeperking beter te 

ondersteunen als hij gaat studeren. Ophoging in lijn met de regio betekent een verhoging van € 350, - 

per halfjaar naar € 600, - per halfjaar. Gezien het feit dat erin 2018 € 5.250, - aan individuele 

studietoeslag is uitbetaald, betekent deze verhoging geen grote aanslag op het budget voor de 

minimaregelingen.  

 

Beoogd effect 
Met het verlagen van de individuele inkomenstoeslag en het verlengen van de referteperiode wordt 

beoogd de armoedeval terug te dringen. Daarnaast wordt beoogd ongeveer € 600.000 minder uit te 

geven vanuit de minimamiddelen, om daarmee binnen het taakstellende budget voor het minimabeleid 

te blijven en de overige punten aangaande het minimabeleid uit het coalitieakkoord mogelijk te maken.  

Met het verhogen van de individuele studietoeslag wordt beoogd dat jongeren met een 

arbeidsbeperking worden gestimuleerd om te gaan studeren, met als doel dat deze jongeren minder 

beroep op uitkeringen gaan doen. 

 

Argumenten voor 
1.1 Versobering van de individuele inkomenstoeslag draagt bij aan het binnen het budget voor de 

minimaregelingen te blijven, want naar verwachting wordt er € 600.000 minder uitgegeven op 

jaarbasis dan begroot voor deze regeling. Hierdoor zijn de andere maatregelen binnen de her-prioritering 

van het minimabeleid mogelijk.  

1.2. Versobering van de individuele inkomenstoeslag is geen ongebruikelijk maatregel, want hij is ook 

toegepast in gemeenten als Rotterdam en Enschede.  

1.3. Versobering van de individuele inkomenstoeslag draagt bij aan het aan het werk komen van 

inwoners met een uitkering, want de armoedeval wordt verminderd. 

2.1 Verhoging van de individuele studietoeslag kan bijdragen aan een verminderd beroep op uitkeringen 

in de toekomst, want jongeren die ondanks hun arbeidsbeperking gaan studeren verkrijgen daardoor 

een grotere kans om zelf inkomen te verwerven en dat werkt daarmee preventief. 

1.4 en 2.2 Door te kiezen voor aanpassing van de verordening wordt gekozen voor brede bestuurlijke 

verankering van de aanpassing, want de raad dient de gewijzigde verordening vast te stellen.  

 

Kanttekeningen 
1.2 Deze maatregel heeft effect op inwoners met een laag inkomen en die langdurig in de bijstand 

zitten, want een jaarlijkse inkomstenbron wordt verkleind. Echter, de individuele inkomenstoeslag is een 

inkomensverhoging, waaraan geen specifieke kosten en een bestedingsverplichting zijn verbonden. 

Daardoor kunnen inwoners die door de verlaging van de toeslag in de problemen komen, waar nodig, 

worden geholpen met individuele bijzondere bijstand. Daarnaast blijven overige interne- en externe 

regelingen (zoals Almelo Doet Mee) ter ondersteuning van inwoners met een laag inkomen in de lucht.  

2.1 Mogelijk stijgen de uitgaven aangaande individuele studietoeslag meer dan verwacht, want het 

aantal aanvragen zou kunnen toenemen. Daarbij kan gedacht worden aan het effect van het project de 

‘Twentse belofte’ voor de jaren 2016-2020, waarbinnen kwetsbare jongeren zo goed mogelijk worden 

begeleid naar, waar mogelijk, de arbeidsmarkt. We schatten nu in dat dit effect niet groot zal zijn. 
 

Alternatieven 
Een alternatief om te besparen kan een beleidsregel zijn waarin is vastgelegd dat alleen personen met 

een erg grote afstand tot de arbeidsmarkt recht hebben. De uitvoering zal dan aanvragers op het punt 

afstand tot de arbeidsmarkt nader moeten beoordelen. 

 
Kosten, opbrengsten, dekking en preventief toezicht 
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Naar verwachting wordt er op jaarbasis ongeveer € 600.000 minder uitgegeven dan begroot, voor deze 

regeling, bij het aanvaarden van dit voorstel. 

 
Uitvoering 
Wanneer de raad de verordening heeft vastgesteld en deze is gepubliceerd kan men in de uitvoering de 

aangepaste bedragen en de nieuwe referteperiode gaan hanteren. 

 

Bijlagen 
Raadsvoorstel met registratienummer Raad - 185236 

Conceptverordening met registratienummer INT - 1865872 

Reactie KRA INK - 89862 

 

----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- --------- 

Procesinformatie 

 
De Kliëntenraad Almelo (KRA) geeft op 18 december 2018 aan inzake de minimamiddelen te hechten 

aan het volgende, als alternatief dan wel aanvulling op de voorgestelde maatregel: 

- maatregelen die de bewindvoeringskosten in toom houden; 

- het beschikbaar komen van goedkope duurzame gebruiksgoederen voor minima; 

- begeleiding van uitkeringsgerechtigden qua financiën wanneer zij aan het werk gaan.  

 

De conceptverordening is aan de KRA aangeboden met het verzoek deze van reactie te voorzien. 

Daarbij is de intentie dat de op- en aanmerkingen van de KRA door de raad in de besluitvorming worden 

meegenomen. 

 

Intern overleg 
De maatregel is binnen het MT sociaal domein besproken.  

 

Afstemming met portefeuillehouder 

De portefeuillehouder stemt in met het voorstel.  

 

Directie-advies 

B&W voorstel standaard 

 

Communicatie over het besluit 
Publicatie van dit besluit in openbaar iBabs. 

Publicatie in de gemeenteadvertentie na raadsbesluit  
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         Raadsvergadering:  

         Registratienummer: 

 

 

Naam: S. Beltman 

Datum: 14 januari 2019 

Team/teamonderdeel: SL Advies/AD/A 

Telefoonnummer: 541804 

 

 

Voorstel aan de raad  
 

Onderwerp Wijziging individuele inkomenstoeslag 

Hoofdopgave Hoofdtaakveld Sociaal domein 

Portefeuillehouder A. Maathuis 

 

 

Samenvatting raadsvoorstel 
 

Wij stellen voor om als onderdeel van de herprioriteringen binnen het minimabeleid de individuele 

inkomenstoeslag te verlagen en de referteperiode te verlengen. Daarmee wordt een drempel, om werk 

te aanvaarden door uitkeringsgerechtigden, verminderd. 

Daarnaast wordt voorgesteld de individuele studietoeslag juist te verhogen om daarmee het studeren 

van jongeren met arbeidsbeperkingen beter te ondersteunen. Zij kunnen daardoor in de toekomst beter 

in hun eigen onderhoud voorzien.  

 

Voorgesteld raadsbesluit 
1. De individuele inkomenstoeslag voor echtparen, alleenstaande ouders en alleenstaanden 

respectievelijk te verlagen naar € 115, -, € 105, - en € 80, - per jaar en de referteperiode te 

verlengen naar 60 maanden; 

2. De individuele studietoeslag te verhogen naar € 600, - per halfjaar; 

3. Daartoe de “Verordening individuele inkomenstoeslag en individuele studietoeslag gemeente 

Almelo 2019” vast te stellen. 

 

 

Inleiding 

In het coalitieakkoord ‘Ambitie, daadkracht en vertrouwen 2018-2022’ zijn ten aanzien van het 

minimabeleid een aantal punten ter her-prioritering op genomen:  

 

- het budget is taakstellend (€ 4,7 miljoen bij het opstellen van het coalitieakkoord, met het 

verkrijgen van extra rijksmiddelen voor schuldhulpverlening € 4,8 miljoen per jaar);  

- het minimabeleid moet bijdragen aan het uit de armoede komen van inwoners; 

- er komen middelen beschikbaar voor laagdrempelige schuldhulp en een experiment met 

opkopen van kleine schulden;  

- de collectieve zorgverzekering voor minima (die tot en met 2018 als een pilot werd ingezet) 

wordt structureel voortgezet. 

 

Met het vaststellen van de begroting van 2019 heeft uw raad ingestemd met de financiële kaders voor 

het minimabeleid. Om binnen deze financiële kaders te blijven en de overige punten ter her-prioritering 

te kunnen doorvoeren zijn meerdere maatregelen noodzakelijk.  

Een van de noodzakelijke maatregelen is het versoberen van de individuele inkomenstoeslag gezien het 

beslag dat er wordt gelegd op de beschikbare middelen en het feit dat deze toeslag belemmerend kan 

werken bij het aanvaarden van werk. De individuele inkomenstoeslag is momenteel beschikbaar voor 

inwoners die minimaal 3 jaar (referteperiode van 36 maanden) van een minimuminkomen hebben 
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moeten leven en bedraagt op dit moment € 500, - voor een echtpaar, € 450, - voor een alleenstaande 

ouder en € 350, - per jaar voor een alleenstaande. 

Versoberen kan door het verlagen van de toeslag en door het verlengen van de referteperiode. 

Met het verlagen van de individuele inkomenstoeslag voor echtparen, alleenstaande ouders en 

alleenstaanden naar respectievelijk € 115, -, € 105, - en € 80, - per jaar en de referteperiode te 

verlengen naar 60 maanden kan naar verwachting het benodigde financiële effect van ongeveer 

€ 600.000, - worden bereikt. 

Bij het aanpassen van de gezamenlijke verordening voor de individuele inkomenstoeslag en individuele 

studietoeslag ligt het in de rede om de individuele studietoeslag op te trekken naar het niveau dat 

binnen de regio is afgesproken. Dit om daarmee de jongere met een arbeidsbeperking beter te 

ondersteunen als hij gaat studeren. Ophoging in lijn met de regio betekent een verhoging van € 350, - 

per halfjaar naar € 600, - per halfjaar. Gezien het feit dat er in 2018 € 5.250, - aan individuele 

studietoeslag is uitbetaald, betekent deze verhoging geen grote aanslag op het budget voor de 

minimaregelingen.  

 

Een conceptverordening waarin de voorgestelde wijzigingen zijn opgenomen is aan de KRA aangeboden 

met het verzoek deze van reactie te voorzien. De reactie van de KRA is als bijlage bij dit voorstel 

meegenomen. 

 

Beoogd effect 
Met het verlagen van de individuele inkomenstoeslag en het verlengen van de referteperiode wordt 

beoogd de armoedeval terug te dringen. Daarnaast wordt beoogd ongeveer € 600.000 minder uit te 

geven vanuit de minimamiddelen, om daarmee binnen het taakstellende budget voor het minimabeleid 

te blijven en de overige punten aangaande het minimabeleid uit het coalitieakkoord mogelijk te maken.  

Met het verhogen van de individuele studietoeslag wordt beoogd dat jongeren met een 

arbeidsbeperking worden gestimuleerd om te gaan studeren, met als doel dat deze jongeren minder 

beroep op uitkeringen gaan doen. 

 

Argumenten voor 
1.1 Versobering van de individuele inkomenstoeslag draagt bij aan het binnen het budget voor de 

minimaregelingen te blijven, want naar verwachting wordt er € 600.000 minder uitgegeven op 

jaarbasis dan begroot voor deze regeling. Hierdoor zijn de andere maatregelen binnen de her-prioritering 

van het minimabeleid mogelijk.  

1.2. Versobering van de individuele inkomenstoeslag is geen ongebruikelijk maatregel, want hij is ook 

toegepast in gemeenten als Rotterdam en Enschede.  

1.3. Versobering van de individuele inkomenstoeslag draagt bij aan het aan het werk komen van 

inwoners met een uitkering, want de armoedeval wordt verminderd. 

2.1 Verhoging van de individuele studietoeslag kan bijdragen aan een verminderd beroep op uitkeringen 

in de toekomst, want jongeren die ondanks hun arbeidsbeperking gaan studeren verkrijgen daardoor 

een grotere kans om zelf inkomen te verwerven en dat werkt daarmee preventief. 

1.4 en 2.2 Door te kiezen voor aanpassing van de verordening wordt gekozen voor brede bestuurlijke 

verankering van de aanpassing, want uw raad dient de gewijzigde verordening vast te stellen.  

 

Kanttekeningen 

1.2 Deze maatregel heeft effect op inwoners met een laag inkomen en die langdurig in de bijstand 

zitten, want een jaarlijkse inkomstenbron wordt verkleind. Echter, de individuele inkomenstoeslag is een 

inkomensverhoging, waaraan geen specifieke kosten en een bestedingsverplichting zijn verbonden. 

Daardoor kunnen inwoners die door de verlaging van de toeslag in de problemen komen, waar nodig, 

worden geholpen met individuele bijzondere bijstand. Daarnaast blijven overige interne- en externe 

regelingen en initiatieven (zoals Almelo Doet Mee) ter ondersteuning van inwoners met een laag 

inkomen in de lucht.  

2.1 Mogelijk stijgen de uitgaven aangaande individuele studietoeslag meer dan verwacht, want het 

aantal aanvragen zou kunnen toenemen. Daarbij kan gedacht worden aan het effect van het project de 

‘Twentse belofte’ voor de jaren 2016-2020, waarbinnen kwetsbare jongeren zo goed mogelijk worden 

begeleid naar, waar mogelijk, de arbeidsmarkt. We schatten op dit moment in dat dit effect niet groot 

zal zijn. 
 

Alternatieven 
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Een alternatief om te besparen kan een beleidsregel zijn waarin door het college wordt vastgelegd dat 

alleen personen met een erg grote afstand tot de arbeidsmarkt recht hebben. De uitvoering zal dan 

aanvragers op het punt afstand tot de arbeidsmarkt nader moeten beoordelen. 

 

 

Kosten, opbrengsten, dekking en preventief toezicht 
Naar verwachting wordt er op jaarbasis ongeveer € 600.000 minder uitgegeven dan begroot bij het 

aanvaarden van dit voorstel. 

 

 

Vervolg 
Na vaststelling en bekendmaking van de nieuwe verordening hanteert de gemeentelijke uitvoering de  

aangepaste bedragen en de nieuwe referteperiode. 

 

Bijlagen 
- Tekst ‘Verordening individuele inkomenstoeslag en individuele studietoeslag gemeente Almelo 

2019’met registratienummer INT - 1865872.  

 

- Reactie KRA bij conceptverordening met registratienummer INK – 89862 

 

 

 

Burgemeester en Wethouders van Almelo,  _______________ 

 

de secretaris,    de burgemeester, 

F.W. van Ardenne   A.J. Gerritsen 
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De Raad van de Gemeente Almelo: 
 

Gezien het voorstel van burgemeester en wethouders van; 

 

 

Besluit:  

 

1. de ‘Verordening individuele inkomenstoeslag en individuele studietoeslag gemeente Almelo 2019’ 

vast te stellen;  

 

2. de ‘Verordening individuele inkomenstoeslag en individuele studietoeslag gemeente Almelo’ (zonder 

jaartal) tegelijkertijd in te trekken.  

 

 

 

 

 

 

Gedaan in de openbare vergadering van  

 

de griffier,    de burgemeester, 

 

 

 

 

 

 

drs. C.M. Steenbergen    A.J. Gerritsen 
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         Raadsvergadering:  

         Registratienummer: 

 

 

Naam: G. Rotman 

Datum: 05 februari 2019 

Team/teamonderdeel: SL Advies 

Telefoonnummer: 541870 

 

 

Collegevoorstel  
 

Onderwerp Stand van zaken Motie Effecten van subsidies 

in het sociaal domein 

Advies 

Is er een uiterste behandeldatum? 

Bespreekstuk 

Ja, 12 februari 2019 

Hoofdopgave Hoofdtaakveld Sociaal domein 

Portefeuillehouder E.J.F.M. van Mierlo 

Openbaar  Openbaar 

Raadsvoorstel of raadsbrief Raadsbrief 

 

Toelichting voor de openbare besluitenlijst: 
Bij de begrotingsbehandeling is de motie “Betrekken van de effecten van wettelijke en aanvullende 

uitvoeringstaken van maatschappelijke partners, in het bijzonder de GGD Twente, Veilig Thuis Twente 

en Avedan, bij de bezuinigingsopgave” door de raad unaniem aangenomen. Het college informeert de 

raad schriftelijk over de stand van zaken met betrekking tot de aanpak en uitvoering van deze motie. 

 

Voorgesteld besluit 
1. De raad te informeren over de stand van zaken met betrekking tot de aanpak en uitvoering van 

motie “Betrekken van de effecten van wettelijke en aanvullende uitvoeringstaken van maatschappelijke 

partners, in het bijzonder de GGD Twente, Veilig Thuis Twente en Avedan, bij de bezuinigingsopgave” 

door middel van bijgevoegde raadsbrief (Raad 1905337). 

 

2. Deze Raadsbrief (Raad 1905337) op iBabs te plaatsen. 

 

Inleiding 
Bij de begrotingsbehandeling is de motie “Betrekken van de effecten van wettelijke en aanvullende 

uitvoeringstaken van maatschappelijke partners, in het bijzonder de GGD Twente, Veilig Thuis Twente 

en Avedan, bij de bezuinigingsopgave’ door de raad unaniem aangenomen. Het college informeert de 

raad schriftelijk over de stand van zaken met betrekking tot de aanpak en uitvoering van deze motie. 

 

Beoogd effect 
N.v.t 

 

Argumenten voor 
N.v.t 

 

Kanttekeningen 
N.v.t 

 
Alternatieven 
N.v.t 
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Kosten, opbrengsten, dekking en preventief toezicht 
N.v.t 

 
Uitvoering 
We richten ons op vaststelling van de maatschappelijke vraag 2020 in het college van 4 maart 2019. 

In de periode maart en april 2019 wordt de inventarisatie van de huidige subsidies uitgevoerd. Beide 

documenten vormen de basis voor het gesprek met de gesubsidieerde instellingen over de 

subsidieverlening voor 2020. Dat proces leidt tot het beschikken van de subsidieovereenkomsten na 

vaststelling van de programmabegroting 2020 door de raad.  

 

Bijlagen 
 Motie “Betrekken van de effecten van wettelijke en aanvullende uitvoeringstaken van 

maatschappelijke partners, in het bijzonder de GGD Twente, Veilig Thuis Twente en Avedan, bij de 

bezuinigingsopgave” 

 

 Raadbrief ter informatie (Raad 1905337) 

-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Procesinformatie 

  

Intern overleg 
Dit voorstel is afgestemd met de adjunct directeur sociaal domein, het (beoogd) hoofd Adviespool en 

de (beoogd) teammanager Advies. 

 

Afstemming met portefeuillehouder 

Dit voorstel is afgestemd met wethouder Van Mierlo. De wethouder is akkoord met het voorstel. 

 

Directie-advies 

N.v.t. 

 

B&W voorstel standaard 

 

Communicatie over het besluit 
Regulier. 
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Raadsbrief ter informatie 
 

 

 

 

 

Aan de raad van de gemeente Almelo 

 

Doorkiesnummer Behandeld door Datum 

541870 G. Rotman 12 februari 2019 

Onderwerp 

Stand van zaken uitvoering motie Effecten uitvoeringstaken maatschappelijke partners 
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DCS - 1862406 

Postadres: 

Gemeente Almelo 

Postbus 5100 

7600 GC  Almelo 

 

 

Gemeente Almelo 

 

Geachte raadsleden,  

 

Op 1 november 2018 is de motie “Betrekken van de effecten van wettelijke en aanvullende 

uitvoeringstaken van maatschappelijke partners, in het bijzonder de GGD Twente, Veilig Thuis Twente 

en Avedan, bij de bezuinigingsopgave” unaniem door uw raad aangenomen. Bij de behandeling van 

deze motie hebben wij aangegeven deze opdracht te zullen verbreden naar alle gesubsidieerde 

maatschappelijke partners in het sociale domein. Hierbij informeren wij u over de stand van zaken met 

betrekking tot de aanpak, planning  en uitvoering van deze motie. 

 

In de aanpak onderscheiden wij 2 kernelementen. 

Ten eerste betreft het de actualisering van de maatschappelijke vraag, die jaarlijks wordt gesteld aan de 

gesubsidieerde maatschappelijke partners in het sociaal domein. De maatschappelijke vraag is het kader 

voor de maatschappelijke partners op basis waarvan zij een subsidieaanvraag voor het komende 

subsidiejaar indienen. De maatschappelijke vraag voor het jaar 2020 baseren wij op de opgaven uit de 

programmabegroting 2019, het coalitieakkoord “Ambitie, daadkracht en vertrouwen” en de 

strategische programmadoelen in het sociaal domein. Wij stellen de maatschappelijke vraag 2020 in de 

eerste helft van maart 2019 vast. Een heldere definiëring van de maatschappelijke vraag is essentieel 

om maatschappelijke partners uit te dagen een helder aanbod van activiteiten te doen dat aantoonbaar 

bijdraagt aan de door ons gewenste maatschappelijke effecten.  

 

Op de tweede plaats voeren wij een inventarisatie uit naar de inzet en resultaten van de verleende 

subsidies in het sociaal domein. Deze inventarisatie bevat alle subsidies die de gemeente verstrekt, of 

het wettelijke of aanvullende taken betreft, inclusief de kosten en wat het resultaat van de inzet van de 

partner is. De inventarisatie wordt eind april 2019 opgeleverd. De informatie uit de inventarisatie is 

noodzakelijk om met de maatschappelijke partners in dialoog te gaan over de door ons gewenste 

maatschappelijke effecten van hun aanbod, dat bepalend is voor de besluitvorming over de 

subsidietoekenning voor het volgende jaar. Wij verwachten u in mei 2019 over de inventarisatie nader 

te informeren.  

 

 

Hoogachtend, 

Burgemeester en Wethouders van Almelo, 

de secretaris,  de burgemeester,  

 

 

 

F.W. van Ardenne  A.J. Gerritsen 
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         Raadsvergadering:  

         Registratienummer: 

 

 

Naam: A.J. Reekers 

Datum: 12 februari 2019 

Team/teamonderdeel: SE Vastgoed en Exploitatie/* 

Telefoonnummer: 541289 

 

 

Collegevoorstel  
 

Onderwerp Ontwikkeling Gravenloo 

Advies 

Is er een uiterste behandeldatum? 

Bespreekstuk 

Ja, 12 februari 2019 

Hoofdopgave Hoofdtaakveld Volkshuisvesting, ruimtelijke 

ordening en stedelijke vernieuwing 

Portefeuillehouder J.M. van Rees 

Openbaar  Openbaar 

Raadsvoorstel of raadsbrief n.v.t. 

 

Toelichting voor de openbare besluitenlijst: 
Door de fractie D66 zijn enkele vragen gesteld over de ontwikkeling van Gravenloo. Het college besluit 

conform de uitgaande brief te antwoorden en deze ter informatie aan de overige fracties via het digitale 

vergadersysteem iBabs te verstrekken.  

 

Voorgesteld besluit 
1. De vragen van de fractie D66 ( INK- 89217) conform de uitgaande brief (UIT- 860050) te 

beantwoorden.  

2. Ter informatie aan de overige raadsfracties de uitgaande brief in iBabs te plaatsen.   

 

Inleiding 
Door de fractie D66 zijn enkel vragen gesteld over de ontwikkeling van Gravenloo. Het college besluit 

conform de uitgaande brief te antwoorden en deze ter informatie aan de overige fracties via Ibabs te 

verstrekken 

 

Beoogd effect 
Vragen raadsfracties beantwoorden.   

 

Argumenten voor 
1.1 Het college geeft hiermee antwoord op vragen vanuit de raadsfractie D66.  

 

Kanttekeningen 
n.v.t. 

 

Alternatieven 
n.v.t 

 
Kosten, opbrengsten, dekking en preventief toezicht 
n.v.t. 
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Uitvoering 
Na het besluit gaat de brief uit naar de fractie D66 en wordt deze op Ibabs geplaatst.  

 

Bijlagen 
Inkomende brief INK- 89217 

Uitgaande brief  UIT- 86005  

 

----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- --------- 

Procesinformatie 

 

Intern overleg 
Besproken en afgestemd met betrokkenen.  

 

Afstemming met portefeuillehouder 

De portefeuillehouder heeft ingestemd met het voorstel.   

 

Directie-advies 

- 

B&W voorstel standaard 

 

Communicatie over het besluit 
Regulier 



1 C4.9.1 UIT (86005) Ontwikkeling Gravenloo.pdf 

 

 

 

 

 

 

 

 

Aan  de fractie D66 Almelo  

Postbus 5100 

7600 GC Almelo   

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

Uw brief Uw kenmerk Ons kenmerk Datum 

16 december 2018   UIT - 1986005 12 februari 2019 

Bijlage(n) Doorkiesnummer Behandeld door Zaaknummer 

 0546-54 11 11 A.J. Reekers DCS - 1862899 

 

Onderwerp 

ontwikkeling Gravenloo 
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Postadres: 

Gemeente Almelo 

Postbus 5100 

7600 GC  Almelo 

 

Bezoekadres: 

Haven Zuidzijde 30 

7607 EW Almelo 

 

telefoon: (0546) 54 11 11 

e-mail:    gemeente@almelo.nl 

internet:  www.almelo.nl 

 

BTWnr. 

NL 0015 84 108 B 01 

Bank: BNG Bank, Den Haag 

         NL56 BNGH 028 50 00 187 

         BIC Code: BNGHNL2G 

Geachte heer Wiertz,  

 

In uw brief van 16 december jl. stelt u namens de fractie van D66 Almelo enkele vragen over de 

voortgang van de ontwikkeling van Gravenloo. Hierna geven wij de door u gestelde vragen met 

de daarbij gegeven antwoorden aan.  

 

1. Heeft het college inderdaad besloten om niet akkoord te gaan met het plan Gravenloo? Zo 

ja, wat is daarvan de reden? 

 

Het college heeft geen besluit genomen over het wel of niet akkoord gaan met de 

planvorming. Wij hebben aangegeven dat de door de initiatiefnemer voorgestelde 

ontwikkeling niet passend wordt geacht in de toekomstvisie voor dit gebied. De grootte 

van de horecavoorziening met ca 500 personen en de daarbij gevraagde sluitingstijden na 

middernacht, achten wij niet passend binnen de omgeving en aansluitend op de 

toekomstvisie voor dit gebied.   

 

Wij hebben om deze redenen voorgesteld om een ontwikkeling te realiseren waarbij er 

sprake zou zijn van een kleinschaligere horeca met een capaciteit van 160 tot maximaal 

200 personen met de daarbij passende sluitingstijden van maximaal 23.00 uur. Een 

ontwikkeling meer passend binnen de omgeving en aansluitend bij de Toekomstvisie.    

 

2. In een raadsbrief van 10 februari 2015 schreef het college: “Kortom, een naar onze 

mening positieve ontwikkeling voor de stad Almelo”.  Ook schreef het college dat de 

procedure voor wijziging van het bestemmingsplan wilde starten. Wat is er sinds die 

raadsbrief veranderd waardoor het college nu niet meer achter die ontwikkeling staat? 

 

Ten tijde van de besluitvorming van het college in 2015 was de exacte omvang van het 

park nog niet uitgekristalliseerd. Uitgangspunt was een ontwikkeling passend binnen de 

destijds aangegeven Toekomstvisie. In het begin is men uitgegaan van een horeca met 

een omvang van 160 personen. Echter, naar de mening van de initiatiefnemer is een 

horeca met een grotere omvang noodzakelijk voor een positieve exploitatie.  
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De grotere omvang hiervan leidt naar onze mening tot meer bezoekers van mensen buiten 

het park en daarmee tot meer verkeersbewegingen, grotere noodzakelijke aanpassing van 

de ontsluitingswegen met de daarbij behorende kosten.  

     

3. Het is inmiddels bijna tien jaar geleden dat het college aankondigde dat het deze plek 

nieuw wilde inrichten als recreatiegebied (resort). Bent u het met ons eens dat het 

teleurstellend is dat er nu nog geen begin van een ontwikkeling is? Wat gaat u doen om 

alsnog een ontwikkeling op deze plek mogelijk te maken? Bent u bereid om met de 

initiatiefnemers en de bewoners in gesprek te gaan om te bekijken welke ontwikkelingen 

naar uw mening wel mogelijk zijn? 

 

Er heeft veelvuldig overleg plaatsgevonden tussen en met de verschillende 

belanghebbenden. Er zijn een tweetal grotere informatieavonden gehouden over de 

ontwikkeling van Gravenloo waarbij informatie is uitgewisseld en mensen in de 

gelegenheid zijn gesteld om hun mening te geven. Hierna heeft er geruime tijd overleg 

plaatsgevonden tussen de gemeente en een afvaardiging van bewoners uit de omgeving, 

tussen de initiatiefnemer en de bewoners van de wijk Almelo Noordoost en de gemeente 

om tot een voor alle partijen passende ontwikkeling te komen.  

 

Hoewel de bewoners hun zorg hebben uitgesproken tegen een dergelijke recreatieve 

ontwikkeling stuit een ontwikkeling met een kleinere horeca passend binnen dit gebied 

niet op grote tegenstand. Echter, de initiatiefnemer heeft aangegeven zich – om de 

hiervoor aangegeven redenen - niet in deze ontwikkeling te kunnen vinden en besloten 

niet verder te gaan met Gravenloo.  

 

Met u zijn ook wij teleurgesteld in het feit dat een proces met veel overleg tussen diverse 

partijen uiteindelijk niet heeft geleid tot een ontwikkeling van Gravenloo. 

 

Wij zullen ons nader beraden over de ontwikkeling voor dit gebied waarbij de destijds 

aangegeven Toekomstvisie leidend zal zijn.  

 

  

 

 

Hoogachtend, 

Burgemeester en wethouders van Almelo, 

de secretaris,    de burgemeester, 
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         Raadsvergadering:  

         Registratienummer: 

 

 

Naam: M.M. Weerink 

Datum: 11 januari 2019 

Team/teamonderdeel: SE Advies en Ontwerp. 

Telefoonnummer: 1161 

 

 

Collegevoorstel  
 

Onderwerp Ontwerpbestemmingsplan Groeneveldsweg 8. 

Advies 

Is er een uiterste behandeldatum? 

Bespreekstuk 

 

Hoofdopgave Hoofdtaakveld Volkshuisvesting, ruimtelijke 

ordening en stedelijke vernieuwing 

Portefeuillehouder J.M. van Rees 

Openbaar  Openbaar 

Raadsvoorstel of raadsbrief Raadsbrief 

 

Toelichting voor de openbare besluitenlijst: 
Op 13 maart 2018 is besloten om in principe medewerking te verlenen aan het initiatief om op het 

perceel Groeneveldsweg 8 een nieuwe ontwikkeling mogelijk te maken, te weten: de sloop van alle 

gebouwen op het betreffende perceel (KI-station van 899 m2/5700 m3, boerderij van 1350 m3 en de 

bijgebouwen van 290 m2), het opdelen van het perceel van 3,2 ha in twee bouwkavels van 2,5 ha en 

0,4 ha en de bouw van twee woningen met bijgebouwen onder voorwaarde van een ruimtelijke 

kwaliteitsslag. Het ontwerpbestemmingsplan Groeneveldsweg 8 is een uitwerking van dit 

principebesluit. Wij hebben besloten het ontwerpbestemmingsplan ter inzage te leggen. 

 

Voorgesteld besluit 
1. Op het perceel Groeneveldsweg 8, ter vervanging van de bestaande opstallen, twee woningen toe 

te staan waarvan één woning een maximale inhoud mag hebben van 2000 m3 en bijgebouwen tot 

maximaal 650 m2 en één woning een inhoud van maximaal 1250 m3 en bijgebouwen tot 250 m2. 

2. Het ontwerpbestemmingsplan "Groeneveldsweg 8"(NL.IMRO.0141.00077-BP21) gedurende zes 

weken ter inzage te leggen. 

3. De raad te informeren middels bijgaande raadsbrief. 

 

Inleiding 
Bij besluit van 13 maart 2018 heeft uw college besloten 

om in principe medewerking te verlenen aan het initiatief 

om op het perceel Groeneveldsweg 8 een nieuwe 

ontwikkeling mogelijk te maken.  

 

Op het landgoed, dat gerangschikt is onder de 

Natuurschoonwet, staan diverse gebouwen die tot oktober 

2016 grotendeel werden benut als atelier (galerie en 

beeldentuin) en gedeeltelijk als woonruimte. Daarnaast 

werden op het landgoed workshops, bijeenkomsten en 

soortgelijke activiteiten –met ondersteunende horeca- 

georganiseerd. De gebouwen staan nu leeg. 
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De voorgestelde ontwikkeling houdt in dat alle 

gebouwen op het betreffende perceel worden 

gesloopt (KI-station van 899 m2/5700 m3, boerderij 

van 1350 m3 en de bijgebouwen van 290 m2). In 

plaats daarvan wordt het bestaande perceel van 3,2 

ha opgedeeld in twee percelen van 2,5 ha resp. 0,4 

ha. Op het perceel van 2,8 ha wordt een ensemble 

van drie gebouwen gerealiseerd, een woning met een 

inhoud van maximaal 2000 m3 en twee bijgebouwen 

(één van 250 m2 en één van 400 m2). Deze gebouwen 

worden zodanig op het perceel gesitueerd dat het 

beeld van een erfbebouwing blijft bestaan. Ook de 

inhoud  en de oppervlakte van de bijgebouwen dragen 

bij aan het behoud van het ensemble op die locatie. 

Op het perceel van 0,4 ha zal een woning worden 

toegestaan van maximaal 1250 m3 en maximaal 250 

m2 aan bijgebouwen (standaardbepaling bij de 

bestemming wonen-villa). 

 
 
 
 
 
 

Beoogd effect 
Tot een goede en exploiteerbare herinvulling van galerie en beeldentuin Groeneveld te komen. 

 

Argumenten voor 
 

1.1 Het gewijzigde plan leidt tot aanzienlijk minder verkeersintensiteiten. 

Er vindt een vermindering/extensivering van functies plaats. De verkeersintensiteiten voor twee 

woningen wegen niet op tegen de verkeersintensiteiten van de galerie en de beeldentuin en al helemaal 

niet tegen de activiteiten zoals beoogd in het oorspronkelijke plan (kantoor, galerie, bed & breakfast).  

 

1.2 Er ontstaat een betere ruimtelijke situatie 

Het voormalige KI-gebouw heeft geen functie meer en zal op den duur verslechteren. Door dit plan 

worden de bestaande gebouwen gesloopt en ter vervanging worden 2 woningen met bijgebouwen 

gerealiseerd. 

 

1.3 Het aantal woningen neemt feitelijk niet toe. 

Ten tijde van de exploitatie als galerie en beeldentuin is de bestaande boerderij en het voorste gedeelte 

van de galerie (voormalig KI Station) als woning in gebruik geweest. Op het perceel waren dus twee 

woningen in gebruik. De invulling van het voorste gedeelte van de galerie als woning (meer dan 25 jaar) 

is niet overeenkomstig het geldende bestemmingsplan geweest, maar is nimmer gewraakt. 

 

1.4 Er is per saldo sprake van minder verstening. 

Het voorliggende plan leidt per saldo tot minder verstening dan bij behoud van de oude gebouwen.  

 

2.1 Dit is de eerste stap in de planologische procedure tot een onherroepelijk bestemmingsplan. 

Om de onder punt 1 genoemde functies toe te staan is een herziening van het bestemmingsplan 

noodzakelijk. De eerste stap is het ontwerpbestemmingsplan gedurende zes weken ter inzage te 

leggen, waarbij een ieder de mogelijkheid krijgt om een zienswijze in te dienen. 

 

3.1 De gemeenteraad wordt hiermee geïnformeerd 

In ruimtelijke procedures is het van belang om de gemeenteraad vroegtijdig te informeren over een 

ruimtelijke ingreep. Hiermee ontstaan de mogelijkheid voor de raad om vroegtijdig te interveniëren. 
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Kanttekeningen 
1.1 De inhoud van de nieuwe woningen overstijgt de standaardmaat. 

Normaliter mogen woningen een inhoud hebben van 750 m³. Daarnaast bestaat er een regeling voor 

wonen-villa met een maximale inhoudsmaat van 1250 m³. Eén van de woningen valt in deze regeling. 

De woning op het huidige ensemble krijgt een inhoudsmaat van maximaal 2000 m³. Ter behoud van 

het ensemble is een dergelijke inhoud passend en draagt bij aan een versterking van de beleving van 

het NSW-landgoed. 

 

1.2 De oppervlakte van bijgebouwen bij het landhuis overschrijdt de standaardmaat. 

Evenals de woning (zoals onder 1.1 benoemd) overschrijdt de oppervlakte van de bijgebouwen bij het 

ensemble de standaardmaat. Ook hier geldt dat dit nodig is voor het behoud van het ensemble en het 

versterken van de beleving van het NSW-landgoed. 

 
Alternatieven 
Het bestemmingsplan niet herzien en de gebouwen en bestemming behouden. Hiermee zal er (mogelijk) 

geen herinvulling van de voormalige KI-gebouwen plaatsvinden, waarmee de gebouwen in verval 

kunnen raken. Ook zal dit het landgoed niet ten goede komen. 

 
Kosten, opbrengsten, dekking en preventief toezicht 
De kosten (ambtelijke uren) voor de benodigde procedure worden gefinancierd uit de te heffen leges. 

De financiële risico’s worden afgedekt middels een planschadeovereenkomst. 

 
Uitvoering 
Het ontwerpbestemmingsplan wordt gedurende zes weken ter inzage gelegd, waarbij een ieder de 

mogelijkheid wordt geboden om zienswijzen in te dienen. Nadien wordt het bestemmingsplan voor 

vaststelling klaar gemaakt.  

 

Bijlagen 
Ontwerpbestemmingsplan (intern: 66513) 

Raadsbrief (Raad: 5318) 

----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- --------- 

Procesinformatie 

 

Intern overleg/extern overleg 
Het ontwerpbestemmingsplan is beoordeeld door de relevante vakdisciplines. 

Initiatiefnemer heeft het plan besproken met de naaste omwonenden. Het plan is positief ontvangen.  

Het plan is in vooroverleg bij de provincie ingebracht en akkoord bevonden. 

 

Afstemming met portefeuillehouder 

Het verzoek is besproken in het TO van wethouder Van Rees d.d. 04-02-2019 en heeft instemming. 

 

Directie-advies 

B&W voorstel standaard 

 

Communicatie over het besluit 
 Reguliere persconferentie. 

 Raadsbrief ter informatie; 

 Publicatie in de Staatcourant en op de website van de gemeente; 

 Digitaal ontsluiten via www.ruimtelijkeplannen.nl. 
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Raadsbrief ter informatie 
 

 

 

 

 

Aan de raad van de gemeente Almelo 

 

Doorkiesnummer Behandeld door Datum 

 M.M. Weerink 12 februari 2019 

Onderwerp 

Ontwerpbestemmingsplan Groeneveldsweg 8. 
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Postadres: 

Gemeente Almelo 

Postbus 5100 

7600 GC  Almelo 

 

 

Gemeente Almelo 

 

Geachte raadsleden,  

 

 

Besluit 

Bij besluit van 13 maart 2018 hebben wij besloten om in principe medewerking te verlenen aan het 

initiatief om op het perceel Groeneveldsweg 8 een nieuwe ontwikkeling mogelijk te maken. Hiervan 

bent u bij raadsbrief van 13 maart 2018 in kennis gesteld. De initiatiefnemer heeft het besluit 

uitgewerkt in een ontwerpbestemmingsplan. Wij hebben besloten om het ontwerpbestemmingsplan in 

ontwerp ter inzage te leggen. 

 

 

Bestaande situatie 

Op het landgoed, dat gerangschikt is onder de 

Natuurschoonwet, staan diverse gebouwen die 

tot oktober 2016 grotendeel werden benut als 

atelier (galerie en beeldentuin) en gedeeltelijk als 

woonruimte. Daarnaast werden op het landgoed 

workshops, bijeenkomsten en soortgelijke 

activiteiten –met ondersteunende horeca- 

georganiseerd. De gebouwen staan nu leeg.  

 

Na onderzoek van ontwikkingsmogelijkheden 

(o.a. zorg, zorg-wonen) is geconcludeerd dat 

invulling als woonbestemming de beste 

waarborg zal bieden voor instandhouding van de 

landschappelijke waarde van het perceel.  

 

Het bestaande bouwvolume op het perceel is 

veel te groot voor een invulling als woonfunctie 

in de bestaande gebouwen. Bovendien is de 

technische situatie van de bestaande bebouwing 

erg slecht met veel asbest (vooral in daken). 
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De ontwikkeling. 

 

De voorgestelde ontwikkeling houdt in dat alle 

gebouwen op het betreffende perceel worden gesloopt 

(KI-station van 899 m2/5700 m3, boerderij van 1350 

m3 en de bijgebouwen van 290 m2). In plaats daarvan 

wordt het bestaande perceel van 3,2 ha opgedeeld in 

twee percelen van 2,5 ha resp. 0,4 ha. Op het perceel 

van 2,8 ha wordt een ensemble van drie gebouwen 

gerealiseerd, een woning met een inhoud van 

maximaal 2000 m3 en twee bijgebouwen (één van 250 

m2 en één van 400 m2). Deze gebouwen worden 

zodanig op het perceel gesitueerd dat het beeld van 

een erfbebouwing blijft bestaan. Ook de inhoud  en de 

oppervlakte van de bijgebouwen dragen bij aan het 

behoud van het ensemble op die locatie. Op het 

perceel van 0,4 ha zal een woning worden toegestaan 

van maximaal 1250 m3 en maximaal 250 m2 aan 

bijgebouwen (standaardbepaling bij de bestemming 

wonen-villa). 

 

 

Met de voorgestelde ontwikkeling vindt er een 

vermindering/extensivering van functies plaats ten 

opzichte van het vigerende planologische regime. De verkeersintensiteiten voor twee woningen wegen 

niet op tegen de verkeersintensiteiten van de voormalige galerie en de beeldentuin. Ten tijde van de 

exploitatie als galerie en beeldentuin is de bestaande boerderij en het voorste gedeelte van de galerie 

(voormalig KI Station) als woning in gebruik geweest. Op het perceel waren dus al twee woningen in 

gebruik. De invulling van het voorste gedeelte van de galerie als woning (meer dan 25 jaar) is niet 

overeenkomstig het geldende bestemmingsplan geweest, maar is nimmer gewraakt. Feitelijk vindt er 

dus geen uitbreiding van het aantal woningen plaats. Met daarbij de toepassing van een 

erfinrichtingsplan kan gesteld worden dat de nieuwe ontwikkeling leidt tot een kwalitatieve verbetering 

ten opzichte van de huidige situatie. 

 

Wij vertrouwen erop u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd. 

 

 

Hoogachtend, 

Burgemeester en Wethouders van Almelo, 

de secretaris,  de burgemeester,  

 

 

 

F.W. van Ardenne  A.J. Gerritsen 
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         Raadsvergadering:  

         Registratienummer: 

 

 

Naam: A.J. Reekers 

Datum: 11 januari 2019 

Team/teamonderdeel: SE Vastgoed en Exploitatie/* 

Telefoonnummer: 541289 

 

 

Collegevoorstel  
 

Onderwerp Ontwikkeling Hoitinklocatie Bornerbroek 

Advies 

Is er een uiterste behandeldatum? 

Bespreekstuk 

Ja, 29 januari 2019 

Hoofdopgave Hoofdtaakveld Volkshuisvesting, ruimtelijke 

ordening en stedelijke vernieuwing 

Portefeuillehouder J.M. van Rees 

Openbaar  Openbaar 

Raadsvoorstel of raadsbrief n.v.t. 

 

Toelichting voor de openbare besluitenlijst: 
Door de eigenaar van de voormalige Hoitinklocatie in Bornerbroek is in samenwerking met Wessels 

Rijssen een plan ontwikkeld voor bebouwing op deze locatie. De ontwikkeling voorziet in een 

herontwikkeling van een braakliggend terrein naar een woongebied met 10 grondgebonden woningen 

en 16 appartementen. Het college besluit in te stemmen met de ontwikkeling, een overeenkomst aan te 

gaan en de procedure voor realisatie te starten.  

 

Voorgesteld besluit 
1. In te stemmen met de ontwikkeling van 10 grondgebonden woningen en 16 appartementen op 

de voormalige Hoitinklocatie in Bornerbroek zoals op de in de bijlage kaart INT- 66376 is 

aangegeven. 

2. De in de bijlage aangegeven overeenkomst INT-66383 te sluiten. 

3. De procedure van de wijziging van het bestemmingsplan voor de realisatie van de hiervoor 

genoemde ontwikkeling te starten.   

 

Inleiding 
Door de eigenaar van de voormalige Hoitinklocatie in Bornerbroek is in samenwerking met Wessels 

Rijssen een plan ontwikkeld voor bebouwing op deze locatie. De ontwikkeling voorziet in een 

herontwikkeling van een braakliggend terrein naar een woongebied met 10 grondgebonden woningen 

en 16 appartementen. 

 

Aan de Lange Voort zijn als eerste de drie 2-onder-1-kap woningen en vier rijwoningen gesitueerd. 

Aan de oostzijde van het plangebied, grenzend aan de Lohuisstraat zijn de 16 appartementen 

gesitueerd. In eerdere planstudies waren geen appartementen voorzien maar enkel grondgebonden 

woningen. Mede op verzoek van de Dorpsraad is het ontwerp aangepast ten behoeve van 

appartementen. 

Onderstaand is een stedenbouwkundig ontwerp van de nieuwe situatie weergegeven. 
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Met de voorgenomen ontwikkeling wordt invulling gegeven aan de vraag naar woningen in 

Bornerbroek. Deze vraag richt zich met name op starters en senioren. Het plangebied betreft een 

inbreidingslocatie grenzend aan de dorpskern en de voorzieningen van Bornerbroek. 

 

De Dorpsvisie Bornerbroek 2016-2025 geeft weer in welke richting het dorp zich de komende tien jaar 

kan ontwikkelen. Om de kwaliteit te behouden voor het dorp, zal de komende jaren vooral ingezet 

moeten worden op betaalbare huisvesting voor jongeren en ouderen. Dit door het bouwen van 

appartementen op bijvoorbeeld de Rabo - en Hoitinklocatie. 

Met dit plan worden er appartementen en woningen gerealiseerd op de Hoitinklocatie en wordt 

invulling gegeven aan de dorpsvisie. 

 

De ontwikkeling voorziet in de toevoegen van 16 appartementen en 10 grondgebonden woningen in 

zowel koop als huurwoningen boven de huurtoeslaggrens. Hiermee wordt voldaan aan de 

uitgangspunten van de woonvisie, namelijk een aantrekkelijke centrumgemeente te zijn, door ook 

vestigingsmogelijkheden voor een specifieke doelgroep bij een dorpskern te realiseren. Daarbij is van 

belang dat de ontwikkeling invulling geeft aan de lokale vraag vanuit Bornerbroek voor mogelijkheden in 

huisvesting. 

 

 

Beoogd effect 
Vestigingsmogelijkheden voor een specifieke doelgroep bij een dorpskern realiseren. 

 

Argumenten voor 
1.1 De ontwikkeling past binnen de dorpsvisie Bornerbroek 2016-2025. 

Hierin is aangegeven dat om de kwaliteit te behouden voor het dorp, er de komende jaren vooral 

ingezet moeten worden op betaalbare huisvesting voor jongeren en ouderen. 

 

1.2 De ontwikkeling past binnen de huidige woningbouwplanning en -programmering 2017 t/m 2026. 

Binnen deze periode zijn voor de kernen Aadorp en Bornerbroek 93 woningen opgenomen. 

 

1.3 Er is naar verwachting sprake van een groot draagvlak. 

Het plan is besproken binnen de dorpsraad en in openbare bijeenkomsten en is positief ontvangen.  

 

1.4 Er is voor de gemeente sprake van een kostenneutrale ontwikkeling. 
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In de overeenkomst is opgenomen dat de gemaakte en nog te maken kosten worden vergoed 

door de ontwikkelende partij.  

  

Kanttekeningen 
1.1 De initiatiefnemer blijft eigenaar van de gronden die wel openbaar zijn. 

Er kon geen overeenstemming worden bereikt over het systeem van waterberging. In de 

overeenkomst is opgenomen dat de parkeerplaatsen openbaar toegankelijk blijven en de 

ontwikkelaar verantwoordelijk is en blijft voor de waterhuishouding en onderhoud van de openbare 

parkeerplaatsen op zijn grondgebied.  

  

De parkeerplekken aan de Lange Voort (17 pp) worden voor een deel aangelegd op gemeentegrond 

en worden aan de gemeente overgedragen.  

 

Alternatieven 
Geen medewerking verlenen. 

  

Kosten, opbrengsten, dekking en preventief toezicht 
Er is sprake van een voor de gemeente kostenneutrale ontwikkeling omdat de gemaakte en nog te 

maken gemeentelijke kosten voor de ontwikkeling door de initiatiefnemer worden vergoed.   

 

Uitvoering 
Na het besluit van het college wordt de procedure voor de wijziging van het bestemmingsplan gestart.    

 

 

Bijlagen 
- Overeenkomst INT- 66383 

- Stedenbouwkundige kaart INT- 66376 

 

-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Procesinformatie 

 

Intern overleg 
De planvorming is besproken met en heeft de instemming van de diverse vakdisciplines.  

 

Afstemming met portefeuillehouder 

De wethouder stemt in met het voorstel.  

 

Directie-advies 

B&W voorstel standaard 

 

Communicatie over het besluit 
Regulier 
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